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Rimti un radoši
Pastāv labi zināms, 
kaut arī strīdīgs 
uzskats, ka daudzi cil-
vēki savā mūžā nevar 
atļauties strādāt sirdij 
tīkamu darbu. Toties 
šai laikā krāj garīgos 
un materiālos resur-
sus, lai to, kas patie-
šām patīk, darītu pel-
nītās atpūtas gados. 
Latviešu valodas 
skolotājai Veltai 
Akmenei šai ziņā laimējies  – viņai daudzgadu 
darbs ar bērniem Tārgales pamatskolā nav bijis 
slogs, bet  radošuma pilna ikdiena, kurā vieta 
atlicināta arī darbā noderīgam vaļaspriekam 
novadpētniecībai – dzimtā Popes pagasta sulī-
gās izloksnes bagātību apzināšanai. Vienlaicīgi 
interesējoties par šīs krāšņās valodas lietotā-
ju (tanī skaitā savu senču) un viņu dzīvesvie-
tu likteņiem laikmetu griežos un mūsdienās.

7. lpp.

Pagaidām vēl dzīvojam gadiem ierastajā režīmā, kur 
valda iepriekš sarunāti iepirkumi, amatpersonu pat-
vaļa, korupcija, aplokšņu algas un citi nozagtas valsts 
“jaukumi”. Taču kopš šā gada 1. maija, kad spēkā stājās 
Trauksmes celšanas likums, ikviena spēkos ir situāci-
ju mainīt un novērst pārkāpumu, pirms vēl  nodarīts 
kaitējums sabiedrības interesēm.

Redzi.Dzirdi.Runā. 
Ar sabiedrības līdzdalību 
dzīve var mainīties

V 
ai esam kādreiz 
aizdomājušies, 
cik lielu zaudēju-
mu valstij kopu-
mā un tātad arī 

mums, šīs valsts iedzīvotā-
jiem, nodara dažādi korup-
tīvi darījumi, nelikumības 
būvniecībā vai publisko 
iepirkumu jomā, veselības 
aprūpē, pārtikas drošības  
kontrolē, vides jautājumos 
un daudz kur citur? Diemžēl 
tā nu ir iegājies, ka cilvē-
ki par šādiem un līdzīgiem 
nodarījumiem atbildīgajām 
institūcijām ziņot mēdz ļoti 
reti un negribīgi. Viens no 
iemesliem ir aplamā pār-
liecība, ka trauksmes cel-
šana par nelikumīgu rīcību 
un pat klaju valsts līdzek-
ļu izlaupīšanu ir “stučīšana”, 
otrs ļoti nozīmīgs neziņo-
šanas iemesls ir bailes par 
augstu amatpersonu atrie-
bību. Nevienam nav noslē-
pums, ka ar varu apveltīts 
negodprātīgs cilvēks var 
otram krietni vien pabojāt 
dzīvi, un atlaišana no darba 
visu iespējamo nepatikša-
nu klāstā ir tikai “ziediņi”. 
Piemēram, Eiropas Komisijas 
aplēses liecina, ka tikai pub-
lisko iepirkumu jomā vien  
nepietiekamas trauksmes 
cēlāju aizsardzības dēļ ik 
gadu tiek zaudēti no 5,8 

līdz 9,6 miljardiem eiro. Cik 
daudz zaudē Latvija, zināms 
nav, taču spriežot pēc pub-
liskajā telpā izskanējušajiem 
dažādu negodīgu iepirku-
mu skandāliem, zaudējumu 
apmēri varētu būt mērāmi 
daudzos miljonos. 

Protams, jau pastāv ano-
nīmas ziņošanas iespējas vai 
tā sauktie uzticības tālruņi, 
iestāžu darbiniekiem ir ziņo-
šanas pienākums konkrē-
tās nozarēs – bērnu tiesību 
aizsardzībā, vides aizsardzī-
bā, noziedzīgi iegūtu līdzek-
ļu legalizēšanas apkarošanā 
u.c. Taču līdz ar Trauksmes 
cēlāju likuma pieņemšanu 
bažām par amatpersonu un 
ietekmīgu ļaužu atriebību nu 
ir pielikts punkts. Jo likums 
arī nosaka konkrētas drošī-
bas garantijas. Kādas tās ir? 
Pirmkārt, identitātes aizsar-
dzība. Nevienam nav tiesību 
paziņot nelikumībās vaino-
tajai personai, kurš īsti cēlis 
trauksmi. Likums garantē arī 
aizsardzību pret trauksmes 
celšanas dēļ radītām nelab-
vēlīgām sekām (piemēram, 
atlaišanu no darba vai paze-
mināšanas amatā), valsts 
nodrošina arī juridisku palī-
dzību un ja nu lieta aizgāju-
si līdz tiesai, tad atbrīvo no 

Pēc ilgākas stīvēšanās Vides aizsardzības un reģionā-
lās attīstības ministrija (VARAM) no Ventspils novada 
Popes pusē vēja parka attīstīšanas projekta iespēja-
miem īstenotājiem SIA “Winergy” atguvusi pusi no 
tiesas ceļā piedzītajiem 2,13 mlj. eiro. Valsts cenšas 
no šaubīgā vēja parka iespējamā attīstītāja atgūt 
ieguldītos līdzekļus jau vairākus gadus. Turklāt šis 
uzņēmums kopš 2016. gada septembra ir grimstošās 
“PNB bankas” grupā ietilpstošā ieguldījumu pārval-
des sabiedrības “PNB Asset Management” īpašumā. 
Kā zināms, pagājušās nedēļas beigās Finanšu kapitā-
la un tirgus komisija (FKTK) apturēja “PNB bankas” 
darbību Latvijā.

No šaubīgajiem vēja 
parka veidot gribētājiem 
piedzen pusi no 2,13 
miljoniem eiro

A 
dministrat ī-
vā apgabal-
tiesa spriedu-
mu šajā lietā 
pas lud inā ja 

jau pirms diviem gadiem, 
tomēr uzņēmums iebil-
da un iesniedza kasāci-
jas sūdzību. Atmaksājamā 
nauda ir VARAM Klimata 
pārmaiņu finanšu instru-
menta līdzekļi.

Viss aizsākās 2011. gada 
rudenī, kad tika noslēgts 
trīspusējs līgums starp 
VARAM, SIA “Winergy” 
un SIA “Vides investīciju 
fonds”. Līguma projekts 
paredzēja Popes pagas-
ta Platenes pļavās izvei-
dot vēja parku, bet finan-
sējums bija plānots vēja 
elektrostaciju tehnoloģi-
ju iegādei un ieviešanai 
elektroenerģijas ražoša-
nai. Līgums paredzēja, ka 
VARAM var līgumu lauzt, ja 
tam ir pamats, un pieprasīt 
līdzekļu atmaksu.

2013. gadā sākās strīdus 
kulminācijas laiks. Proti, 

VARAM pieprasīja lauzt 
līgumu, pamatojoties uz 
vairākiem SIA “Winergy” 
pieļautiem līguma pārkā-
pumiem. Viens no būtis-
kākajiem, ja ne pats būtis-
kākais, iemesls bija tas, 
ka pret SIA “Winergy” tika 
sākts maksātnespējas pro-
cess, kas, pēc ministrijas 
teiktā, izslēdza jebkādu 
iespēju vispār pretendēt uz 
Klimata pārmaiņu finan-
šu instrumenta līdzekļu 
izmaksu. Ar pieteikumu 
tiesā par SIA “Winergy” 
pienākumu atmaksāt 
saņemtos līdzekļus VARAM 
vērsās 2014. gada martā, 
ko tiesa arī apmierināja.

Taču uzņēmums iesnie-
dza kasācijas sūdzību. To 
tiesa noraidīja. Augstākā 
tiesa cita starpā atzina, 
ka līguma izbeigšanas 
brīdī pastāvēja apstākļu 
kopums, kas liecināja, ka 
SIA “Winergy” ir finansiā-
las grūtības un uzņēmums 

B 
et, tikai pie-
nākot darbā 
n o p e l n ī -
tās atpūtas 
gadiem, Velta 

ar tuvinieku atbalstu radu-
si iespēju darīt iecerē-
to sirds darbu: mūžā par 
šīm tēmām prātā sakrā-
to un arhīvos uzmeklēto 
bagātību sešu grāmatu un 
viena manuskripta veidā 
piedāvāt līdzcilvēkiem. Kā 
savdabīgu un cieņas pilnu 
veltījumu agrākajām un 
ceļa gaismu nākamajām 
popiņu paaudzēm.  Par to 
un pārējā mūža ieguldīju-
mu pagasta sabiedriska-
jā dzīvē un attīstībā  viņa 
Latvijas simtajā dzimšanas 
dienā saņēmusi pateicī-

bu,  kurai ir ļoti vienkāršs 
un mīļš paraksts “Popes 
pagasta ļaudis”. Ar papil-
dinājumu, ka  “vislabā-
kās un visskaistākās lie-
tas pasaulē /.../ jājūt ar 
sirdi”. Tādējādi apliecinot, 
ka atzinību izsaka un sim-
pātijas savējai pauž tieši 
savējie. 

AR MŪŽA SĀKOTNES 
AURU

Lai gan darba mūža gal-
venā daļa Veltai pagāju-
si Ventspils pusē, saikni ar 
dzimtas mājām ”Peniņi” 
dziļi Topciema mežos 
viņa nekad nav zaudēju-
si. Kādreiz “Peniņi”  biju-
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Tas bija mūsu ceļš!

T 
aču pirms trīsdesmit vasarām vēstures pulkstenis 
rādīja citādu laiku. Kā sen senum rakstīja Rainis: 
„Tu vari mūs liekt, tu vari mūs lauzt, mēs snieg-
sim tāles, kur saule aust!” Liektās un lauztās tau-
tas atliecās, saslējās un parādīja visai pasaulei, ka 

Latvijas, Lietuvas un Igaunijas gars joprojām dzīvs un prasa 

savas tiesības atpakaļ.
Tāds bija Baltijas ceļš. No šodienas skatupunkta lūkojot, šīs 

akcijas organizētāji paveica neiespējamo. Tolaik taču nebija 
ne datoru, attiecīgi interneta, ne mobilo tālruņu. Visi saka-
ri tikai ar stacionāro telefonu tīkla palīdzību; sakari bija slik-
ti, turklāt tobrīd tika arī tīši traucēti. Un tomēr tas izdevās. 

Šodien, kad iznāk šis mūsu laikraksta numurs, trīs Baltijas valstis atzīmē BALTIJAS 
CEĻA 30. gadadienu. Tas, protams, bija neaizmirstamajā 1989. gadā, trešās Atmodas 
kulminācijas sākumposmā. Kāpēc tieši 1989. gada 23. augustā? Tāpēc, ka todien 
apritēja pusgadsimts kopš viena no kaunpilnākajiem 20. gadsimta vēstures fak-
tiem – tā sauktā Molotova–Rībentropa (patiesībā Staļina–Hitlera) pakta (kopā ar 
slepenajiem pielikumiem) parakstīšanas. Ar dažiem asiņainu diktatoru pāra spalvas 
vilcieniem tika izlemti vairāku valstu un miljoniem cilvēku likteņi, ar vienu vēzienu 
aizslaucītas viņu tiesības uz dzīvi un brīvību. Tas bija pirms astoņdesmit gadiem.

Miljoni baltiešu, cieši roku rokā, no Tallinas cauri Rīgai līdz 
Viļņai. Karogi, puķes, tautastērpi un radioaparāti, dziesmas, 
asaras, vecīši un mazuļi ratiņos – simtiem, simtiem un sim-
tiem kilometru garumā. Pasaulei tas bija jāredz, un pasaule 
to ieraudzīja.

 turpinājums 3. lpp.
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Savā mājā ar saviem gara 
bērniem.
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Vēl viens
Ostā aizturēts kārtējais policijas meklēšanā 

esošais Latvijas pilsonis.

Uzvar konkursā
Koris “Līvzeme” Sanktpēterburgā Starp-

tautiskajā kora mākslas festivālā un koru un 
vokālo ansambļu konkursā ieguvis 2. vietu 
jaukto koru un garīgās mūzikas kategorijā.

Aizdedzies kino
Pēdējā kinoseansa laikā sācis gruz-

dēt kinoteātra ēkas starpstāvu pārsegums. 
Ugunsnelaime ātri novērsta.

Uzņem audzēkņus
Mākslas skola līdz 30. augustam aicina 

bērnus un jauniešus pieteikties māksliniecis-
kām nodarbībām. 

Darba grupas sanāksme
Digitālajā centrā notika projekta “Baltijas 

spēļu izstrādes industrija – stiprinot reģio-
nālo attīstību” darba grupas sanāksme. 
Tika spriests par spēļu izstrādes industrijas 
attīstību.

Konkurss turpinās
Vasaras fotokonkurss, kura tēma ir “Mazuļa 

vasaras piedzīvojumi Ventspilī” turpināsies 
līdz 6. septembrim. Visi tiek aicināti iesniegt 
mazuļu fotogrāfijas.

Jābrauc uz Rīgu
Slimnīcā beigušās acu ārsta apmeklējumu 

kvotas. Pacientiem turpmāk par vizīti jāmak-
sā pašiem vai jābrauc pie ārsta uz Rīgu.

Divi miljoni
Riska kapitāla fonds “ZGI-4” investējis divus 

miljonus eiro uzņēmumā “HansaMatrix”.

Pazemina nobrauktuves
41 vietā pilsētā izbūvētas pazeminātas iet-

vju nobrauktuves.

Mūzikas festivāls
Koncertzālē “Latvija” šonedēļ notiek Alīdas 

Vānes starptautiskais mūzikas festivāls. 
Paredzēti koncerti, meistarklases un vokālis-
tu konkurss.

Viesojas Ķīnā
Trīs VeA studentes viesojās nometnē Ķīnā. 

Nometni organizēja mūsu augstskolas part-
neriestāde – Konfūcija institūts.

Izmaksā pabalstus
No 19. augusta līdz 30. septembrim 

Sociālais dienests skolēniem no maznodro-
šinātām ģimenēm izsniegs pabalstu 30 eiro 
apmērā iepirkumu kartes veidā. 

Remontē telpas
Pārventas pamatskolā izremontēti zēnu 

mājturības kabineti. Savukārt 1. ģimnāzijā 
izremontēts meiteņu mājturības kabinets, 
izveidoti jauni fizikas un ķīmijas kabineti. 
Vairākās skolās tiek veidota IKT infrastruktūra. 

Rīko aptauju
Sociālais dienests aicina ventspilniekus 

piedalīties aptaujā par maksas pakalpojuma 
“Aprūpe mājās” nepieciešamību.

Peldbaseins atvērts
Pēc remontdarbiem apmeklētājiem atkal 

atvērts Ūdens piedzīvojumu parka lielais 
peldbaseins.

10 gadu jubileja
Aprit 10 gadi, kopš Piejūras brīvdabas 

muzejā nogādāta Smiltnieku māja.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Labākais advokāts Farss
Mediju ziņa:
Ja smagos noziegumos apsūdzētais Ventspils pilsētas domes 
priekšsēdētājs Aivars Lembergs līdz 21. augustam neno-
slēgs vienošanos ar kādu advokātu, tad tiesa vērsīsies pie 
Latvijas Zvērinātu advokātu padomes, lai tā nodrošinātu 
viņam valsts apmaksātu aizstāvi. Tas nepieciešams tādēļ, 
ka Lemberga “komandu” jūnija beigās pameta advokāts 
Raimonds Krastiņš. Lembergs līguma nenoslēgšanu ar jaunu 
advokātu skaidro ar saspringto tiesas sēžu grafiku – četras 
sēdes nedēļā.

• • •

P 
atiesībā Lemberga kungam ir ļoti laba humora izjū-
ta. Varbūt humors tāds pamelns, pārsvarā pašam vien 
saprotams, bet, nevar noliegt, pasmieties par tiesu un 
sabiedrību viņš prot. Šīs nedēļas sākuma svaigākā ziņa 
no tiesu nama to tikai apliecina. Iedomājieties – izrā-

dās, nav Latvijā advokātu, kas būtu gatavi vilkt mugurā advokāta 
mantiju un aizstāvēt Ventspils mēru valsts slavenākajā tiesas pro-
cesā. Bēdīgi, vai ne? Un lēmums par valsts apmaksāta advokāta 
piešķiršanu Lemberga kungam būtu kā kronis visam šajā nebūt 
ne smieklīgajā komēdijā, kas saucas “Lemberga prāva”. Tad par 
mūsu pilsētas mēra tiesāšanos pie visa vēl klāt maksātu nodokļu 
maksātāji... Ir taču jautri, vai ne? Loģika saprotama: gribat mani 
notiesāt, tad paši arī maksājiet.

Tomēr Lemberga kunga labā humora izjūta un kārtējie mēģi-
nājumi vilkt visu procesu garumā var izrādīties pat pamācoši. 
Patiesībā visa “Lemberga prāva” jau pēc savas būtības ir, varētu 
teikt, kā eksāmena uzdevumu krājums jaunkonservatīvā Bordāna 
kunga vadītajai ministrijai: galu galā tieši Tieslietu ministrijai būtu 
vienkārši jāpaņem un jāizanalizē visas šajā prāvā notikušās darbī-
bas un bezdarbības. Jo šajos jau vairāk nekā desmit gados prāvas 
dalībnieki ir izdarījuši visu, lai novilktu procesu garumā (un beidza-
mā epizode ar nespēju atrast advokātu ir tikai “ziediņi” visā šajā 
novilcināšanas sāgā). Ir atrasti likumdošanas caurumi, ir izmantoti 
ārsti, klīnikas un medicīniskas diagnozes, ir likti lietā citi paņēmie-

ni. Un Tieslietu ministrijai šī prāva ir kā bagātīga raža īstenā “ābolu 
gadā” – atliek tikai lappusi pa lappusei pārlapot lietas materiālus, 
sagatavojot likumdošanas iniciatīvas, likumu labojumus un pro-
cesuālās kārtības uzlabojumus, lai vismaz nākotnē nepieļautu, ka 
vispār ir iespējami šādi paņēmieni dažādu lietu novilcināšanai.

Un šādā kontekstā, protams, ir visai mazsvarīgi – atrada 
Lemberga kungs sev advokātu, vai tomēr neatrada. Galu galā kaut 
kāds advokāts jau būs tāpat... Turklāt pats process, šķiet, ir zaudē-
jis savu galveno “pievilcību” (vismaz apsūdzētās puses skatījumā) 
– sabiedrības pastiprinātu interesi un līdz ar to arī nepārtrauktu 
publicitāti, kas savukārt nozīmē tikpat nepārtrauktu iespēju gozē-
ties ar dažādiem skandaloziem paziņojumiem mediju apritē. Tā 
teikt, cik tad var par vienu un to pašu. Tādējādi beidzot process no 
publiskās telpas patiešām var mierīgi pārcelties uz turieni, kur tam 
arī jābūt – tiesas zāli. Līdz ar to svarīgākais ir pavisam cits aspekts: 
kādas mācības no šī procesa gūs visas tajā iesaistītās puses. Īpaši 
tās puses, kas pārstāv vai kurām teorētiski vajadzētu pārstāvēt 
valsts un sabiedrības intereses. Tiesu sistēma, prokuratūra, izmek-
lēšanas iestādes, valdība un Saeima – tieši šīm institūcijām vaja-
dzētu draudzīgi sadoties rokās, lai kopā uzlabotu visu tiesībsargā-
jošo iestāžu kapacitāti, nodrošinātu tādas dažādu lietu izskatīšanas 
procesuālās normas, kuras nodrošinātu gan taisnīgas tiesas sprie-
šanu, gan vienlaikus arī neļautu procesu dalībniekiem ar dažādām 
metodēm izvairīties no lietu “vilkšanas garumā”.

Labā ziņa sabiedrībai varētu būt tā, ka sniega bumba no Alpu 
virsotnēm jau ir ievēlusies, tāpēc kaut kad gala lēmums tiks pie-
ņemts. Un šobrīd pat nav pārāk būtiski – agrāk vai pusgadu vēlāk. 
Cita lieta, ka mēs jebkurā variantā varam gaidīt pārsūdzības un, 
iespējams, pat Lemberga kunga vēršanos Eiropas Cilvēktiesību 
tiesā – ar prasību pret Latvijas valsti par lietas neizskatīšanu 
“saprātīgā termiņā”. Kas zina, varbūt pat būs arī finansiāls prasī-
jums: sak, lūk, tiesa un mani vajātāji man tik un tik gadus ir lie-
guši manas likumīgās tiesības legāli (nevis nelegāli) vadīt pilsētas 
domi un pilsētu. Varam nešaubīties, ka pirmās instances tiesa nav 
beidzamā, ko mēs šajā procesā vēl pieredzēsim. Jo šajā situācijā 
apsūdzētajam vislabākais aizstāvis būs advokāts uzvārdā Farss.  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze.
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, sa-
maksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, sa-
maksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība – vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, sa-
maksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.08.2019

Ventspils ostā šī gada pirmajos septiņos mēnešos ir pārkrauti 13,377 mlj. tonnu 
kravu, kas ir par 15,5% vairāk nekā līdzīgā periodā pagājušajā gadā. Ventspils osta ir 
vienīgā, kurā joprojām vērojams kravu apgrozījuma kāpums attiecībā pret pagājušo 
gadu, kamēr pārējās divās lielajās ostās – Rīgā un Liepājā – kravu apgrozījums ir ar 
negatīvu tendenci, liecina Satiksmes ministrijas publiskotie dati. Tas arī atstāj nega-
tīvu ietekmi uz kopējo kravu apgrozījumu valsts mērogā attiecībā uz pagājušo gadu, 
kas jau tā apjoma ziņā bija viens no pieticīgākajiem kopš neatkarības atgūšanas.

Saistībā ar plānotiem profilaktiskajiem remontdar-
biem katlumājās, Ventspils pilsētas Ventas kreisā 
krasta namiem uz četrām dienām atslēgs karstā 
ūdens piegādi, brīdina pašvaldības uzņēmums  
“Ventspils siltums”.

Ventspilī plusos, Rīgā un Liepājā – mīnusos

L 
atvijas ostās kopumā šogad septi-
ņos mēnešos pārkrāva 37,293 mlj. 
tonnu kravu, kas ir par 1,8% mazāk 
nekā attiecīgajā periodā pērn. 
Līderpozīcijā arvien ir lielākā – Rīgas 

– osta, kurā šogad septiņos mēnešos pārkrā-
va 18,699 mlj. tonnu. Tiesa, tas ir ievērojami 
mazāk nekā pērn – kravu apjoms sarucis par 

vairāk nekā desmito daļu jeb 10,5%. Trešajā 
vietā bija Liepājas osta ar 4,077 mlj. tonnu, 
kas ir par 7,6% mazāk nekā gadu iepriekš. 
Ventspils ostas apgrozījums uz pārējo ostu 
rēķina izskatās daudz solīdāt, taču attiecī-
gais pieaugums tikai nedaudz slāpē dziļo 
kritienu apgrozījuma bedrē.

Visvairāk ir pārkrautas beramkravas – 

21,129 mlj. tonnu (+2,3%). Pārkrauto ogļu 
daudzums bija 11,179 ,lj. tonnu (-0,1%), 
labība un labības produkti pārkrauti 2,53 
mlj. tonnu (-12,7%), ķīmiskās beramkravas 
– 1,401 mlj. tonnu (-9,6%), šķelda – 1,117 
mlj. tonnu (+23,9%). Lejamkravas pārkrau-
tas 8,396 mlj. tonnu apmērā (-11%). Lielāko 
daļu veido naftas produkti – 7,89 mlj. tonnu 
(-11,3%). Ģenerālkravas pārkrautas 7,768 mlj. 
tonnu apmērā (-1,5%). Kravas konteineros 
pārkrautas 2,891 mlj. tonnu apmērā (+1,7%), 
kokmateriāli – 2,661 mlj. tonnu (-1,4%), “ro-
ro” kravas – 1,968 mlj. tonnu (-3,8%), liecina 
Satiksmes ministrijas dati. Ventspils brīvosta 
vēl nav publiskojusi jaunākos datus pa seg-
mentiem kopš jūnija sākuma. 

"Ventspilnieks.lv" piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm.
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laik-
rakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”.
• Ievietot reklāmas baneri portālā “Ventspilnieks.lv”. 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izga-
tavošanas iespējām un izvietošanu laikrakstā un portālā 
“Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
e-pasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Četras dienas bez karstā ūdens

Karstā ūdens padeve tiks 
atslēgta no 26. augusta plkst. 
9 līdz 30. augusta plkst. 8.

Kā skaidro uzņēmuma 
valdes priekšsēdētājs Arnis 
Uzaris, šobrīd notiek gatavo-
šanās darbi jaunajai apku-

res sezonai, tādēļ katlumājās 
norit ražošanas iekārtu tehnis-
kās profilakses remontdarbi, 
lai apkures sezonā klientiem 
varētu nodrošināt stabilu un 
nepārtrauktu siltumapgādes 
pakalpojuma pieejamību. 
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Tagadējais ventspilnieks, 1989. gadā vēl 
rīdzinieks, K. V. atceras: „Tolaik vēl dzīvojām 
Rīgā, mazā dzīvoklītī – mēs ar sievu, trīs bērni 
(mazākajam četri gadi) un mans tēvs. Visi 
pieaugušie mēs bijām Tautas frontes biedri, 
zinājām, ka LTF vadība organizē milzīgu akciju 
kopā ar igauņiem un lietuviešiem 23. augus-
tā. Protams, visiem bija tur jābūt. No sākuma 
domājām stāties tai rindā turpat Rīgā, bet tās 
dienas rītā tēvs teica, ka Rīgā jau tāpat būs 
daudz cilvēku, tamdēļ vajadzētu braukt ārā 
no pilsētas vai nu pa Vidzemes šoseju, vai arī 
uz Jelgavas un Bauskas pusi. Nolēmām tā arī 
darīt. Jau ap četriem sakāpām mūsu vecajā 
žigulītī un braucām uz Jelgavas pusi. Piestājām 
vienā, tad otrā vietā. Sāka pulcēties cilvēki. 
Brauca ar mašīnām, kādas kuram bija, jaunie-
ši arī ar velosipēdiem, bija pat veseli autobusi, 
visvairāk no Kurzemes puses. Gaidot īsto laiku, 
cilvēki stājās ceļmalā. Mēs nolēmām vēl gaba-
liņu pabraukt, lai redzētu cik iespējams vai-
rāk. Skats bija neaizmirstams, pat tēvam asa-

Tas bija mūsu ceļš!

tiesāšanās izdevumiem civilprocesā un valsts 
nodevas administratīvajā procesā. Vēl trauk-
smes cēlāji var saņemt konsultācijas par savu 
tiesību aizsardzību, kā arī atbilstīgu atlīdzinā-
jumu par zaudējumiem vai personisko un arī 
morālo kaitējumu.

Kas ir trauksmes cēlājs? Tā ir fiziska perso-
na, kuras rīcībā ir informācija par iespējamu 
pārkāpumu, kas var kaitēt sabiedrības intere-
sēm, turklāt minētā informācija ir iegūta, vei-
cot darba pienākumus, un cilvēkam ir pamats 
uzskatīt, ka tā ir patiesa. Uzreiz jāsaka, ka, 
teiksim, kaimiņu aizdomas par to, ka “Jānis 
zog, jo citādi valsts darbā strādājot tik labi 
dzīvot nevar” trauksmes celšanai nederēs. 
Toties, piemēram, iepirkumu komisijas locek-
ļa novērojums, ka “Jānis izrāda īpašu interesi 
par konkrēta uzņēmuma uzvaru konkursā un 
visiem spēkiem to lobē”, gan būs atbilstošs 
trauksmes celšanai.

Kā celt trauksmi? Likums nosaka, ka var 
izmantot iekšējo trauksmes sistēmu savā 
darba vietā (valsts un pašvaldību iestādēm 
tāda jāveido noteikti, privātuzņēmumos – ja 
nodarbināto skaits pārsniedz 50), var vēr-
sties kompetentā iestādē (piemēram, KNAB), 
Trauksmes cēlāju kontaktpunktā Valsts kan-
celejā, kā arī darīt to publiski ar mediju starp-
niecību. Pēdējais variants ir īpaši piemērots 
gadījumiem, kad trauksmes signālos neviens 
neklausās, vai arī nekas ilgstoši nemainās. 
Jāņem gan vērā, ka ceļot trauksmi publiski, 
nedrīkst  sniegt informāciju, kas satur norma-
tīvajos aktos noteiktās neizpaužamās ziņas, 
kā arī jāievēro vispārējās datu aizsardzības 
prasības.

Ventspilnieki būtībā jau vairākus gadus 
bijuši liecinieki trauksmes celšanai ar mediju 
starpniecību. Ventspils pilsētas domes opo-
zīcijas deputāti nemitīgi informē sabiedrību 
kā par pašvaldības darbā pieļautajiem pār-
kāpumiem, tā arī par tādām nebūšanām, kā, 
piemēram, aizdomīgajiem pašvaldības un 
tās struktūrvienību maksājumiem “Ventspils 
attīstības aģentūrai”. Nav normāla situāci-
ja, kad pilsētnieki samaksā “kopējā katlā” –
pašvaldības budžetā – savu nodokļu naudu, 
daļa no tās visai  krietnā tērcītē aizplūst uz 
“Ventspils attīstības aģentūru”, bet tā savu-
kārt pašvaldības vadītājam ik gadus algā 
izmaksā apmēram ceturto daļu no saviem 
ienākumiem – vairāk kā 90 tūkstošus eiro 

Redzi. Dzirdi. Runā. 
Ar sabiedrības līdzdalību 
dzīve var mainīties

Viens no iedzīvoju ekonomiskās aktivitātes un arī labklājības rādītājiem ir nekusta-
mā īpašuma tirgus. "Ventspilnieks.lv" pētīja, kas nekustamo īpašumu tirgū notiek 
Ventspilī – cik un kādus dzīvokļus izīrē, kādus īrē, un kāda ietekme uz mājokļu īres 
tirgu ir sezonalitātei?
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Neskatoties uz to, ka reģistrētā bezdarba līmenis Ventspils pilsētā, rēķinot pret iedzī-
votāju skaitu darbspējas vecumā, ir saglabājies 3,9% robežās, bet oficiāli bez darba 
esošo ventspilnieku skaits sasniedzis jaunu rekordu, joprojām ļoti trūkst darbinieku 
būvniecības nozarē. Jau vairākas nedēļas Ventspilī ir pieejamas vairāk nekā 160 
brīvas vakances būvniecībā dažāda profila speciālistiem, liecina Ventspils pilsētas 
pašvaldības Ekonomikas nodaļas publiskotie dati.

Mājokļu tirgus Ventspilī. 
Ko pērk, pārdod, izīrē un īrē?

“Ventspilī ir pieprasīti neap-
būvēti zemesgabali pri-
vātmāju apbūvei vidēji no 
1000 – 1700 kvadrātmet-
ru platībā, turklāt pieau-

got ģimeņu ienākumu līmenim, aug inte-
rese par privātmāju un lielāku dzīvokļu 
iegādi”, tā laikrakstam “Dienas Bizness” 
situāciju mūsu pilsētas nekustamā īpašuma 
tirgū gada sākumā komentēja VAS “Valsts 
nekustamie īpašumi” Nekustamā īpašuma 
portfeļa vadības pārvaldes direktore Vineta 
Vigupe.  Lai arī darījumu skaits dzīvokļu un 
privātmāju segmentā pagājušajā gadā pali-
cis nemainīgs, pārdoto dzīvokļu īpatsvars 
darījumos ar trīsistabu dzīvokļiem Ventspilī 
2018.gadā pieaudzis par vairāk nekā 40%, 
sasniedzot maksimālo pārdošanas cenu 
nedaudz virs 900 eiro kavdrātmetrā. Šādu 
dzīvokļu pārdošanas cenas 2018. gadā reģis-
trētas robežās no 15 000 eiro līdz pat 72 000 
eiro, kas ir vidēji no 20 000 -35 000 eiro par 
dzīvokli, divistabu dzīvokļi – no 7 500 eiro 
līdz 30 000, kas vidēji ir no 10 000 – 18 000 
eiro par dzīvokli. Saskaņā ar V.Vigupes teik-
to, šīs tendences, visticamāk, arī turpmāk 
paliks nemainīgas.  Tas arī saprotams, jo 
nekustamo īpašumu cenas kāpumam nepie-
ciešama arī pieprasījuma palielināšanās. 
Sliktā ziņa ir tā, ka saskaņā ar oficiālās sta-
tistikas datiem pastāvīgo iedzīvotāju skaits 
pilsētā turpina sarukt par vidēji 500 iedzīvo-
tājiem gadā. Tiesa, savu un nebūt ne mazu 
artavu nekustamo īpašumu darījumos dod 
mūsu kaimiņi lietuvieši – ņemot vērā,  ka 
Ventspils kā jūras kūrorta cenas ir ievēroja-
mi pievilcīgākas kā Palangā, lietuvieši šeit 
labprāt pērk dzīvokļus to izīrēšanai vasaras 
sezonas laikā.  

Uzņēmīgie kaimiņzemes iedzīvotāji dzī-
vokļus šeit sāka uzpirkt apmēram pirms 
desmit gadiem, un tolaik tie vidēji maksā-
ja nedaudz vairāk kā piecus tūkstošus eiro. 
Šodien cenas ir trīskāršojošās, taču arī tās 
lietuviešiem šķiet pietiekami zemas. Taču tā 
kā mājokļi tiek pirkti galvenokārt vasarnie-
ku vajadzībām, Lietuvas uzņēmējus interesē 
īpašumi, par kuriem gada aukstajos mēnešos 
nenāksies maksāt apkures rēķinus, līdz ar to 
priekšroka tiek dota dzīvokļiem bez centrā-
lās apkures.

Interneta vietnē ventspils.lt augusta vidū 
atrodami 14 aktuāli piedāvājumi gan dzīvok-

ļu, gan arī mājas īrei. Cenas svārtās no 50 eiro 
diennaktī (par 28 kvadrātmetru vienistabas 
dzīvoklīti) līdz 120 eiro diennaktī par trīsista-
bu apartamentiem vai astoņu cilvēku izmiti-
nāšanai piemērotu māju Staldzenē. 

Īstermiņa nomas piedāvājumu netrūkst arī 
portālā ss.com. Augusta vidū tajā rodami vai-
rāk kā 60 aktuālie piedāvājumi, un arī cenu 
spektrs ir ļoti plašs – sākot no 10 līdz 75 eiro 
par diennakti. 

Arī piedāvājumi mājokļa izīrēšanai ilgter-
miņā netrūkst.  Augusta vidū ss.com ir 16 
aktuāli piedāvājumi. Par vienistabas dzīvok-
li tiek prasīti vidēji 130 eiro mēnesī (plus 
komunālie maksājumi), divistabu dzīvokļu 
īres cenas atkarībā no to atrašanās vietas 
un dzīvokļa labiekārtotības pakāpes svārstās 
no 150 – 350 eiro mēnesī, bet trīsistabu dzī-
vokli iespējams noīrēt sākot no 200 līdz 500 
eiro mēnesī. Pieejams arī četristabu dzīvoklis 
par 250 eiro mēnesī. Kā redzam, piedāvāju-
mu spektrs ir gana plašs. Vēlme īrēt dzīvok-
li izteikta 16 sludinājumos. Pārsvarā cilvēki 
meklē divistabu dzīvokļus. 

Savukārt pārdošanā tikai šajā portālā vien 
augusta vidū izlikti 85 dzīvokļi. No tiem 
29 vienistabas (cenu amplitūda svārstās no 
4000 tūkstošiem eiro līdz 25 tūkstošiem 
eiro), 37 divistabu (6,390 – 57 900 eiro), 13 
trīsistabu (18 000 – 69 000 eiro), 5 četristabu 
(30 000 – 58 500 eiro) un viens piecistabu 
dzīvoklis ( 90 000 eiro). Visi dzīvokļi pārdo-
šanā izlikti pēdējā pusotra mēneša laikā, un 
cenas svārstās atkarībā no dzīvokļa atrašanās 
vietas un labiekārtotības pakāpes. Ar pircē-
jiem situācija ir interesantāka. Piemēram, 
kādā sludinājumā tiek teikts, ka pērk 1,2,3,4 
istabu dzīvokļus Ventspilī – samaksa uzreiz, ir 
8 fizisku personu sludinājumi, un  interesi par 
dzīvokļu iegādi izrāda arī  nekustamā īpašu-
ma aģentūra “Ventspils “Saules Nami””, kā 
arī “All invest Real estate”, kura norāda, ka 
“pērk un ņem uz realizāciju 1-2-3-4-5 istabu 
dzīvokļus. Jebkurā rajonā, jebkādā stāvok-
lī. Var arī ar parādiem un apgrūtinājumiem.”

"Ventspilnieks lv." izpētīja vien lielākajā 
sludinājumu portālā ievietotos sludinājumus, 
taču tendence ir redzama. Dzīvokļu tirgū pie-
dāvājums pagaidām pārsniedz pieprasījumu, 
bet vasara, kā jau tas kūrortpilsētās ierasts, 
mājokļu īpašniekiem ir karstākais pļaujas 
laiks. Tas, savukārt, liecina, ka Ventspils kā 
kūrorts ir gana iecienīts. 
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ras acīs. „Paskat, cik daudz tomēr latviešu! Un 
neviens mums neko nevar padarīt!” viņš teica. 
Tad nobraucām savu žigulīti malā un apstājā-
mies. Gājām ieņemt savu vietu Baltijas ceļā. 
Mazā meita bija apmiegojusies, un tēvs paņē-
ma viņu opā, bet, kad izgājām ceļa vidū, lai 
sadotos rokās, meitiņa iesaucās – „Es arī gribu 
stāvēt!” Nostājās, izpleta roķeles uz abām 
pusēm, pieķērās ar vienu tēvam, ar otru man. 
To es neaizmirsīšu nekad! Tagad meita jau 
liela, pati mamma, bet to brīdi pirms gadiem 
atceras joprojām. Kad viss beidzās, mēs vēl 
kādu laiku uzkavējāmies turpat ceļmalā kopā 
ar vēl pāris ģimenēm – it kā sveši cilvēki, 
bet todien neviens nebija svešs, mēs visi no 
Baltijas ceļa…” 

Bezdarbnieku skaits jau zem 800. Joprojām 
liels darbaroku trūkums būvniecībā

N 
edēļas laikā oficiāli bez darba 
reģistrēto bezdarbnieku skaits 
darbspējas vecumā ir sasniedzis 
jaunu zemāko punktu, turklāt 
noslīdējis zem astoņiem sim-

tiem – bez darba šonedēļ reģistrēti 798 
ventspilnieki. Tas ir zemākais skaitlis kopš 
2008. gada, kad visā Eiropā valdīja ekono-
miskā krīze un to asi izjuta arī Latvija. 

Šonedēļ Nodarbinātības valsts aģentūras 
Ventspils filiāles datu bāzē ir pieejama 361 
vakance, taču lauvas tiesu aizņem būvnie-
cības sektors – pieejamas vairāk nekā 160 
vakances specialitātēs ar vismaz desmit brī-
vām darbavietām. Kopējais būvniecībā pie-
ejamo vakanču skaits ir vēl lielāks. Joprojām 
pieejamas 55 brīvas darbavietas betonē-
tājiem, tāpat tiek meklēti 35 būvkonstruk-

ciju montētāji, 20 stiegrotāji, 18 ēku celt-
nieki, pa 10 projektēšanas inženieri, nam-
dari, metāla būvkonstrukciju montētāji un 
būvinženieri. 

Tāpat tiek meklēti gan gāzmetinātāji, gan 
rokas lokmetinātāji – katrā specialitātē pa 10 
brīvām darbavietām. Ir darbs arī 15 automo-
biļu vadītājiem. Pārējās 67 profesijās, kurās ir 
kopumā 139 vakances, ir brīvas deviņas vai 
mazāk darbavietu katrā, īpaši izglītības un 
rūpniecības nozarēs. 

Kopumā republikas pilsētu vidū līdere 
arvien ir Valmiera, kurā šāds bezdarba līme-
ņa mērījums ir 3,1% robežās. Netālu seko 
Rīga ar 3,2%, pēc tam – Jūrmala un Jelgava 
ar attiecīgi 3,6% un 3,7%. Aiz Ventspils seko 
Jēkabpils (4,8%), Liepāja (5,3%), Daugavpils 
(6,6%) un Rēzekne (8,5%). 

Trauksmes cēlējs ir tiesīgs celt trauksmi 
īpaši par šādiem pārkāpumiem:

• amatpersonu bezdarbību, nolaidī-
bu vai dienesta stāvokļa ļaunprātīgu 
izmantošanu;
• korupciju;
• krāpšanu;
• publiskas personas finanšu līdzekļu vai 
mantas izšķērdēšanu;
• izvairīšanos no nodokļu samaksas;
• sabiedrības veselības apdraudējumu;
• pārtikas drošības apdraudējumu;
• būvniecības drošības apdraudējumu;
• vides drošības apdraudējumu;
• darba drošības apdraudējumu;
• sabiedriskās kārtības apdraudējumu;
• cilvēktiesību pārkāpumu;
• pārkāpumu publisko iepirkumu jomā;
• pārkāpumu finanšu un kapitāla tirgus 
sektorā;
• konkurences tiesību pārkāpumu.

Avots: Trauksmes celšanas likuma 3. pants

FAKTI

vai, kā savulaik aprēķināja LTV raidījums "de 
Facto", 225 eiro dienā.  

Būtībā šis ir labs piemērs gadījumiem, kad 
atbildīgo institūciju bezdarbības dēļ nākas 
izmantot Trauksmes celšanas likuma doto 
iespēju informēt sabiedrību ar mediju starp-
niecību. Jo lai kādas atrunas par “biedrības 
biedru noteikto algu” no dāsni algotā pašval-
dības vadītāja  arī skanētu, minētajā biedrībā 
tiek ieguldīta ievērojama pašvaldības un tās 
uzņēmumu nauda. Respektīvi līdzekļi, kuri 
būtu izlietojami visas sabiedrības labā, nevis 
viena cilvēka dzīves līmeņa celšanai. 

Mums, katram atsevišķi un sabiedrībai 
kopumā, ir skaidri jāapzinās, ka klusējot un 
samierinoties mēs nedarām neko, lai uzla-
botu savas dzīves kvalitāti un paši dzīvotu 
labāk. Klusējot mēs savā ziņā esam līdzatbil-
dīgi. Tāpēc – Redzi.Dzirdi.Runā. 
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4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

LATVIJĀ

Aptur “PNB banka” darbību
Pagājušās ceturtdienas vēlā vakarā tika 
apturēta “PNB bankas” (iepriekš “Norvik 
banka”) darbība. Šāds lēmums pie-
ņemts, lai nepieļautu bankas līdzekļu 
aizplūšanu, jo ir nonākusi finanšu grūtī-
bās. Bankas klientiem garantētās atlīdzī-
bās izmaksās 297 mlj. eiro. No valasts 
budžeta bankas izmaksu veikšanai netiks 
izlietots neviens cents, tā solīja premjers 
Krišjānis Kariņš.

Rosina dzēst mazo 
parādnieku parādus
Ar jaunu likumprojektu plānots nodroši-
nāt iespēju fiziskām personām, kurām 
ir zemi ienākumi un neliels parādsaistī-
bu apmērs, noteiktā kārtībā atbrīvoties 
no parādsaistībām. Pašlaik maksātne-
spējas procesu var sākt tikai no 5000 
eiro liela parāda, bet nākotnē tas bītu no 
2000 eori.

Mediju atbalstam prasa 
papildu 8,5 miljonus eiro
Kultūras ministrija sabiedrisko mediju 
atbalstam 2020.gadā pieprasījusi papil-
du vairāk nekā 8,5 mlj. eiro valsts budže-
ta finansējumu. Lielāko daļu veido finan-
sējums sabiedrisko mediju iziešanai no 
reklāmas tirgus – 2020.gadā tie būtu 7,1 
mlj. eiro. 

Parādnieku atstāj malā
Pagājušajā nedēļā vēl neizdevās ievēlēt 
Sabiedrības integrācijas fonda padomes 
priekšsēdētāju, jo abiem kandidātiem – 
kultūras ministram Naurim Puntulim un 
Kurzemes NVO centra valdes priekšsē-
dētājai Inesei Siliņai – uz amatu pietrūka 
balsu. Neviens amatam nevirzīja iepriekš 
kritizēto Imantu Parādnieku.

Plāno valsts iestādes 
centralizēt vienā ēkā
Divus gadus tiks vērtēta iespēja mak-
simāli daudzas valsts iestādes centrali-
zēt vienā ēkā. Pašlaik 88 valsts iestāžu 
lietošanā ir 236 ēkas vai to daļas Rīgā. 
Vislielākais izmantoto nekustamo īpašu-
mu skaits – 33 – ir Veselības ministrijas 
resoram, kam ar 31 ēku seko Iekšlietu 
ministrija un ar 28 ēkām – Tieslietu 
ministrija.

Rīgai beidzot jauns mērs  
Par Rīgas domes priekšsēdētāju ofi-
ciāli ievēlēts līdzšinējais vicemērs Oļegs 
Burovs. Viņu atbalstīja 35 domnieki. 
O.Burovu amatā ievēlēja pēdējā dienā 
pirms termiņa. Ja mērs netiktu ievēlēts, 
tad izsludinātu Rīgas domes ārkārtas 
vēlēšanas, uz ko cerēja opozīcija.

negodprātīgi izturas pret līguma saistību 
izpildi. Ja VARAM šādos apstākļos neizbeigtu 
līgumu, pastāvētu objektīvs risks, ka valsts 
zaudēs izmaksāto finansējumu, un šāda ies-
tādes rīcība būtu vērtējama kā nolaidīga un 
neatbilstoša finansiālās piesardzības princi-
pam, akcentēja tiesa. Augstākā tiesa piekri-
ta apgabaltiesas secinājumam, ka konkrē-
tajos apstākļos ministrija pamatoti devusi 
priekšroku sabiedrības interesēm uz publis-
kā finansējuma efektīvu izmantošanu, neiz-
šķērdēšanu un efektīvas izlietošanas uzrau-
dzību iepretim SIA “Winergy” interesei uz 
līguma turpināšanu.

“PNB bankas” (iepriekš “Norvik banka”), 
kuras grupā ietilpst “Winergy”, valdes 
priekšsēdētājs Olivers Bramvels iepriekš 

No šaubīgajiem vēja parka veidot gribētājiem 
piedzen pusi no 2,13 miljoniem eiro
 turpinājums no 1. lpp.

Smagos noziegumos apsūdzētais un Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja amata pildīšanā ierobežotais Aivars Lembergs 
pirmdien, 19.augustā, tiesas sēdē sūdzējās, ka viņam līdz šim neesot izdevies atrast sev jaunu aizstāvi. Tomēr tiesa neļāva viņa 
pusei kārtējo reizi “stiept gumiju” lietā, un deva divas dienas laika, lai viņš atrastu sev jaunu aizstāvi, citādi tiesa lems par valsts 
apmaksāta advokāta piešķiršanu. 
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Lemberga nedienas tiesvedībā: sūdzas, 
ka neviens advokāts nevarot viņam palīdzēt

A.
Lembergam vajadzība pēc 
jauna advokāta radās pēc 
tam, kad 25. jūnija tiesas 
sēdē negaidīti par izstāša-
nos no A.Lemberga aizstā-

vības komandas paziņoja faktiski galve-
nais viņa aizstāvis vairāk nekā desmit gadu 
ilgajā tiesas procesā – advokāts Raimonds 
Krastiņš. Vēl mīklaināku situāciju padarīja 
fakts, ka Krastiņš lielā steigā vispār apturēja 
darbību advokatūrā, šādu rīcību skaidrojot ar 
veselības problēmām.

A.Lembergs apgalvoja, ka jaunu aizstāvi 
viņam nav izdevies atrast  pārlieku piesā-
tinātā tiesas sēžu grafika dēļ. Proti, nevie-
nam advokātam, ar kuru viņš ir sazinājies, 
grafiks neļaujot uzņemties procesu, kurā tie-
sas sēdes notiek četras reizes nedēļā. Tāpat 
A.Lembergs tiesai vaicāja, vai viņa nākama-
jam aizstāvim tikšot dots laiks, lai iepazītos 
ar tiesas materiāliem. Uz to prokuratūra jau 
iepriekš norādīja, ka neredz tam pamata, jo 
viena no advokātēm A.Lemberga lietā ir aktī-
vi strādājusi daudzus gadus un būtībā viņa 
spēj pilnvērtīgi izskatīt lietu.

“Tas, ka viņš [Krastiņš] ir slims, mūsuprāt, 
nekādā veidā nesašaurina un neiegrožo tie-
sas pienākumu izskatīt šo lietu arī ar esošo 
advokātu saturu. [Prokuroru] ieskatā, tiesa 
[jauna advokāta meklēšanai] var dot jeb-
kādu termiņu, bet tam nevajadzētu ietek-
mēt sēžu skaitu. Proti, tas, ka viņš meklē vēl 

kādu advokātu, nav ierobežojums [krimināl-
procesa izskatīšanai]. A.Lembergam pietiek 
ar esošajiem advokātiem, viņam ir tiesības 
paralēli meklēt arī trešo, tomēr šī iemesla 
dēļ nedrīkstētu atlikt tiesas procesu,” iepriekš 
teica prokurors Juris Juriss.

Savukārt A.Lembergs pauda neizpratni: 
“Ja 12 gadus ir tiesā lieta un vēl pirms 
tam bija pirmstiesā. (..) Ar sējumiem viņam 
jāiepazīstas? Jāiepazīstas. Jānoklausās tiesas 
sēdes, kas notika līdz debatēm? Jānoklausās. 
Debašu runa – 13 mēnešus lasīja prokurori – 
tā kā būtu jāiepazīstas.”

Tiesa pirmdien A.Lembergam gan norā-
dīja, ka tā nevar lemt par grafika mainīša-
nu, kamēr šādu lūgumu nav pieteicis aiz-
stāvis. Lembergs tiesai atbildēja, ka aizstā-
vis nevar noslēgt vienošanos ar klientu, ja 
viņam to neļauj grafiks. Pēc tā tiesa paziņoja, 
ka A.Lemberga rīcībā ir divas dienas, lai līdz 
trešdienai noslēgtu vienošanos ar kādu aiz-
stāvi, vai arī tā lūgs viņam nodrošināt valsts 
apmaksātu advokātu.

Nākamā tiesas sēde paredzēta 26. augustā.
R.Krastiņš bija viens no A.Lemberga advo-

kātiem, kas nepārtraukti centās paildzināt 
tiesas procesu. “Konstatējām, ka viņš vairāk-
kārtīgi debatē par vienu un to pašu faktu, vai 
arī debatē par tādiem apstākļiem, kam vispār 
nav saistības ar konkrēto lietu, – tātad vilcina. 
Arī tiesa to ir konstatējusi,” iepriekš portālam 
BNN norādīja Juriss.

Viņš arī uzsvēra, ka A.Lemberga tiesve-
dības procesā pašlaik viena no lielākajām 
problēmām ir tā, ka likums tiek ļaunprātī-
gi interpretēts. Tādā veidā valsts apsūdzības 
uzturētāji tiek bieži vainoti tajā, ka aizstāvībai 
debatēs neļauj izteikties, lai gan apsūdzības 
uzturētāju mērķis ir aizrādīt par mēģinājumu 
novilcināt tiesas procesu.

Jau ziņots, ka prokurori iepriekš tiesas 
debatēs lūdza A.Lembergam piemērot asto-
ņus gadus ilgu brīvības atņemšanu ar mantas 
konfiskāciju, kā arī naudas sodu 150 mini-
mālo mēnešalgu jeb 64 500 eiro apmērā. 
Prokurori sāka debatēt pagājušā gada feb-
ruārī un savu debašu runu noslēdza šī gada 
martā. A.Lembergu prokuratūra apsūdz par 
kukuļņemšanu sevišķi lielos apmēros, par 
noziedzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas 
mantas legalizēšanu, par dienesta viltoju-
mu, par piedalīšanos mantiskos darījumos, 
kuri viņam saistībā ar dienesta stāvokli bijuši 
aizliegti, kā arī par ļaunprātīgu dienesta stā-
vokļa izmantošanu un citiem noziegumiem. 

Lietā apsūdzēts arī Lemberga dēls Anrijs 
Lembergs un Lemberga biznesa partneris 
Ansis Sormulis. A.Lembergam prokuratūra 
lūdz piemērot brīvības atņemšanu uz pie-
ciem gadiem un sešiem mēnešiem, kon-
fiscējot mantu, savukārt Lemberga biznesa 
partnerim A.Sormulim – brīvības atņemša-
nu uz septiņiem gadiem un mantas konfis-
kāciju. 

intervijā aģentūrai LETA norādīja, ka SIA 
“Winergy” maksātnespējas process tika 
atcelts ar Augstākās tiesas spriedumu, vēja 
parks faktiski tika uzcelts un ar ministriju 
noslēgtais līgums tiek pildīts, veicinot sil-
tumnīcefekta gāzu emisijas samazināšanos. 
Viņš arī uzsvēra, ka ministrijas lēmuma pie-
ņemšanas pamatā ir apstākļi, kurus radīja 
iepriekšējā SIA “Winergy” vadība laikā, kad 
“Winergy” vēl nebija “PNB bankas” kontrolē.

Jāatgādina, ka abas puses – banku un 
uzņēmumu – savulaik saistīja arī pama-
tīgs skandāls un tievsedība, kurā par vai-
rāk nekā 15 mlj. eiro izkrāpšanu no torei-
zējās AS “Norvik banka” apsūdzētas savu-
laik tieši ar šo pašu vēja parku attīstītāju 
SIA “Winergy” saistītas personas. Lietā tika 
apsūdzēti trīs Igaunijas pilsoņi – Andruss 
Petersons, Alari Piperals un Henri Treude -, 

kā arī četri Latvijas pilsoņi – Jurijs Šapurovs, 
Aldis Upenieks, Jānis Vanks un Ilze Bērziņa. 
Daļa no izkrāptajiem līdzekļiem bija izsnieg-
ti kā aizdevumi uzņēmumiem, kas tajā brīdī 
jau atradās faktiskās maksātnespējas stā-
voklī un atradās noziedzīgā nodarījuma izda-
rīšanā iesaistīto personu kontrolē. LTV raidī-
jums “De facto” pērn janvārī vēstīja, ka igau-
ņiem piederošā kompānija SIA “Winergy” 
un ar to saistītas firmas no “Norvik bankas” 
bija saņēmušas kredītus – apmēram 50 mlj. 
eiro apmērā – vēja parka celtniecībai. Strīds 
izcēlās, kad banka sāka pārmest, ka naudu 
viņiem negrib atdot, bet SIA “Winergy” 
apsūdzēja banku vēja elektrostacijas atņem-
šanā. Puses vēlāk noslēdza mierizlīgumu. 
Vēja parks nonāca bankas kontrolē, taču par 
krāpšanu kredītu izsniegšanā tika ierosināta 
izmeklēšana. 
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Koha un Suharevs – 
Latvijas čempioni

Par Latvijas čempioniem atsevišķos 
virngrinājumos kļuvuši Ventspils svar-
cēlāji Rebeka Koha un Ritvars Suharevs. 
Raušanā un grīušanā Suharevs sasnie-
dza labākos rezultātus pēc Sinklera 
tabulas – 190,09 un 240,62 punkti. Abās 
disciplīnās sudrabs Artūram Plēsniekam, 
trešais – Vadims Koževņikovs. Dāmām 
zelts Kohai, seko Daniela Ivanova un 
Veronika Bezdoļnaja. 

FK “Ventspils” smaga 
sagrāve Portugālē

Smagu zaudējumu UEFA Eiropas līgas 
kvalifikācijas trešās kārtas atbildes spēlē 
Portugālē piedzīvojis FK “Ventspils” 
klubs, kas zaudēja šīs valsts piekta-
jam spēcīgākajam klubam “Vitoria” ar 
smagu sagrāvi – 0:6. Divu spēļu summā 
ventspilnieki zaudēja ar 0:9.

Kļosovs mēneša 
labākais treneris

Latvijas futbola čempionātā jūnija 
mēneša labākā trenera titulu izpelnī-
jies FK “Ventspils” galvenais treneris 
Igors Kļosovs, kurš saņēmis augstā-
ko vērtējumu no Latvijas Futbola fede-
rācijas Treneru padomes. Uz mēneša 
labākā spēlētāja balvu pretendēja arī 
Ventspils kluba leģionārs Lukass Villela 
Rezende, taču balvu ieguva RFS līderis 
Darko Lemajičs.

Koļesovs pamet Ventspili
FK “Ventspils” aizsargs Ņikita Koļesovs 

pametis komandu un noslēdzis līgu-
mu ar Rumānijas spēcīgākās līgas klubu 
“Botosani”. Pēdējā laikā blāvi spēlējo-
šais Koļesovs vairs netiek aicināts ne 
uz Latvijas izlasi, kopš jūnija viņš nav 
Ventspils sastāvā.

Ārents izcīna vienīgo uzvaru 
Latvijai

Eiropas komandu čempionātā 2. līgā 
Latvijas komandas sastāvā kārtslēcējs 
Mareks Ārents izcīnīja izlasei vienīgo 
uzvaru. Ventspilnieks pārvarēja 5,50 m. 
Otro vietu savās disciplīnās ieguva Jānis 
Leitis: viņš finišēja otrais 200 m sprintā 
un 4 x 400 metru stafetē. Trešo vietu 
ieguva kārtslēcēja Ildze Bortaščenoka ar 
3,95 metri.

Aicina uz Piltenes skrējienu
31. augustā Piltenē notiks ikgadējais 

Piltenes skrējiens, kurā skriešanas cienī-
tāji varēs sacensties 5 un 10 km distan, 
kas vienlaikus būs arī Ventspils nova-
da čempionāts. Tāpat notiks sacensības 
arī 5 km nūjošanas distancē. Sacensību 
sākums plkst.14 bērniem un 15.45 
– pieaugušajiem. Pieteikties var līdz 
sacensību dienai.

Kalenda Baltijas čempions
Limbažos notikušajā Baltijas junio-

ru čempionātā par uzvarētāju smailīšu 
četriniekā kļuva ventspilnieks Jēkabs 
Kalenda, kuram sudrabs arī divniekā 
200 m distancē. Alīnai Mihailovai bron-
za smailīšu vieniniekā 500 m distancē. 
Pieaugušo konkurencē par Baltijas čem-
pionu smailīšu četriniekā kļuva Deniss 
Volkovs.

SPORTA ĪSZIŅAS

Jācer, ka mēs, pieaugušie, vēl neesam aizmirsuši, cik daudz un dažā-
das delverības bērnībā nāk prātā un kā “niez nagi” izmēģināt ko jau-
nu un neparastu. Taču ko darīt apstākļos, kad internetā viegli atroda-
mi dažādu bīstamu eksperimentu apraksti, bet par to, ka esperiments 
var būt arī bīstams, mūsu atvases pat neaizdomājas? Par to, kā bērnus 
pasargāt mo neapdomīgas rīcības stāsta psiholoģe Iveta Aunīte.

Vasara arvien turpinās un vēl kādu laiku varēsim baudīt vasarīgus laika apstākļus. 
Bērni vēl varēs izbaudīt vasaras priekus līdz pat pirmajai skolas dienai 1. septem-
brim, tāpat arī ikvienam no mums būs labas iespējas atpūsties brīvā dabā. Kā liecina 
norvēģu meteoroloģiskās informācijas tīmekļa vietne “YR.no”, Ventspilī līdz pat 
septembrim dienas būs lielākoties saulainas un siltas!

Kā 
skaidro pilsētas paš-
valdības policija, kas 
ir atbildīga par kārtību 
arī pilsētas Zilā karo-
ga pludmalē un vada 

pludmales glābšanas dienestu, atšķi-
rības ir saistītas ar to, ka ūdens tem-
peratūras mērījumi tiek veikti dažādās 
vietās. 

Piemēram, pašvaldības policijas glāb-
šanas dienests Zilā karoga peldvietā tieši 
jūrā mērījumus veic trīs reizes dienā. 
Mērījums netiek veikts pašā krastā, bet 
gan mazliet iebrienot tālāk no krasta. 
Mērījumi notiek laikā no plkst. 10 rītā līdz 
dežūras beigām plkst. 22. Pēc tam mērī-
jumu rezultāti operatīvi tiekot koriģēti uz 
pludmalē esošajām informācijas plāk-
snēm un arī pilsētas portālā.

Latvijas Vides, ģeoloģijas un meteo-
roloģijas centrs meteoroloģiskos datus 
apkopo dažādās vietās pilsētas terito-
rijā, taču hidroloģiskos mērījumus, šajā 
gadījumā – ūdens temperastūru, veic 
Ventspils Jahtu ostas baseinā. Tas ir savie-
nots ar Ventas upes ieteku, bet ne tieši 
ar jūru, tādēļ arī mēdzot būt pat būtiski 
atšķirīgi rādījumi atklātā jūrā peldvietā, 
ko mēra glābēji, un temperatūru Jahtu 
ostas akvatorijā, ko mēra LVĢMC.

Policija arī atgādina: ja vējš jūrā pūš no 
krasta, tad pat vissiltākajā dienā ūdens 
jūrā būs auksts, bet, ja vējš pūš no jūras, 
tad ūdens temperatūra var būt pat vienā-
da ar gaisa temperatūru. 

Kā pasargāt bērnus no 
bīstamiem eksperimentiem?

N 
omētāt kaimiņa auto ar olām, 
izmest polietilēna maisiņu ar 
ūdeni no desmitā stāva, ie - 
spundēt meiteni zēnu tualetē, 
uzsmēķēt pa kādai cigaretei 

kopā ar draugiem… Dažkārt bērnu blēņas 
nav nemaz tik nevainīgas, kā šķiet viņiem 
pašiem. Draugi, klases biedri, paziņas – tie 
ir svarīgi un nozīmīgi cilvēki jebkura bērna, 
pusaudža un arī jaunieša dzīvē. Un ir tikai 
dabiski, ka reizēm lielākai jautrībai gribas 
arī pamuļķoties un paeksperimentēt. Taču 
ne vienmēr bērni un jaunieši spēj novērtēt, 
cik tas var izrādīties bīstami, bet citkārt pus-
audzim gluži vienkārši ir grūti atteikties vai 
pateikt “nē”.

KĀPĒC GRŪTI ATTEIKTIES DARĪT TO, 
KO VĒLAS CITI?

Pretošanās autoritātēm ir liels varoņdarbs 
pat pieaugušajam, kur nu vēl bērnam vai pus-
audzim. Bērns var baidīties izskatīties pēc zaķ-
pastalas un gļēvuļa, var satraukties, ka viņu 
ignorēs un izstums no grupas, ka par viņu 
smiesies. Neviens nevēlas nonākt izolācijā 
vai kļūt par izsmieklu. It īpaši pusaudžu vecu-

mā, kad ļoti svarīgi ir piederēt 
kādai grupai un būt atzītam. 

Turklāt jāpatur prātā, ka 
bērniem, pusaudžiem un 
pat jauniešiem, kuri nav vēl 
nobrieduši, piemīt egocen-
trisms, kas nozīmē – “ja man 
ir jautri, tad tas ir jautri”. Taču 
tas ir maldinoši, jo bieži bēr-
niem pietrūkst empātijas un 
pieredzes, lai laikus apstātos.

IEMĀCĪTIES PATEIKT “NĒ” 
BĪSTAMIEM EKSPERIMENTIEM

Lai iespējami pasargātu savu bērnu no 
iekļūšanas bīstamā situācijā, vecāki savu 
atvasi var izglītot par dažādiem drošības jau-
tājumiem, kā arī attīstīt viņos empātiju jeb 
spēju just līdzi. Un ne mazāk svarīga prasme 
–  spēja pateikt “nē”, skaidro psiholoģe.

Pirmie cilvēki, kam bērns to pasaka ir 
vecāki, brāļi, māsas un citi ģimenes locekļi, 
un tad ir ļoti svarīgi bērnu nenosodīt un nerāt 
par to, ka viņš izrāda pretestību, ko pieaugu-
šie maldīgi sauc par nepaklausību, bet cienīt 
un ieklausīties bērna viedoklī. Ja viņš jau no 
bērnības būs piedzīvojis, ka viņa viedoklim ir 
nozīme, tad pastāv arī daudz lielāka iespēja-
mība, ka viņam būs drosme pateikt “nē” arī 
divdomīgās vai bīstamās situācijās.

Vecākiem bērnam jāpasakaidro, ka pat 
tad, ja viņš sācis darboties kopā ar pārējiem, 
viņš jebkurā brīdī var atteikties piedalīties. Un 
nevajag justies vainīgam vai attaisnoties par 
savu rīcību. Ar stingru “es nepiedalos!” vaja-
dzētu pietikt. Vēl labi darbojas frāze: “Mēs 
jau esam par lielu tādām blēņām” un piedā-
vājums darīt ko citu.

KĀ PĀRVARĒT DRAUGU SPIEDIENU?
Reizēm bērns nemaz negrib piedalīties, 

taču pārējie izdara lielu spiedienu, apsaukā-
joties un draudot. Šādām situācijām bērnu 
var sagatavot, mācot stingri atteikt, atkār-
tot “es to nedarīšu” tik reižu, cik nepiecie-
šams, kā arī kļūt uzstājīgam un pateikt: “Vai 

jūs man esat kādi priekšnieki? Kāpēc man 
jūs jāklausa?”. Ja nekas nelīdz, pagriezties un 
doties prom.

Psiholoģe skaidro, ka bērns var būt norū-
pējies, vai pēc atteikuma nepaliks bez drau-
giem. Šādā situācijā vecāki ar bērnu var pār-
runāt, ko īsti nozīmē vārdi “draudzība” un 
“labs draugs”. Vai labs draugs ciena tavu vie-
dokli? Vai labs draugs izaicina uz bīstamām 
nodarbēm? Ja draugi ir patiesi un īsti, viņi 
nekur nepazudīs un, iespējams, pat vairāk 
cienīs kādu, kurš spējis nepadoties.

MUDINĀT BĒRNU IZSTĀSTĪT VISU
Robeža starp to, ko sauc par sūdzēšanos, 

un to, kad ļoti svarīgi atklāt pieaugušajiem 
patiesību, mēdz būt trausla. Tas, ko vecākiem 
būtu labi bērnam iemācīt, ka noteikti jāiz-
stāsta pieaugušajiem par situācijām, kas var 
kādu apdraudēt, piemēram, ja draugi plāno 
doties uz nezināmu ūdens tilpni, lai izmēģi-
nātu salto lecienus vai, piemēram, kāds iero-
sinājis izmēģināt apreibinošas vielas. Tāpat 
bērns būtu jāiedrošina izstāstīt vecākiem par 
situācijām, kurās viņš juties slikti, nedroši un, 
iespējams, pat bīstami.

Lai pasargātu bērnus no bīstamiem “varoņ-
darbiem”, piemēram, kaitīgo vielu izmēģinā-
šanas, līdzās jau aprakstītajiem ieteikumiem 
vecākiem jāveic nopietni profilaktiski pasāku-
mi, izglītojot savus bērnus gan par vielām un 
to nelabvēlīgo ietekmi, gan citiem riskiem, 
ko tas nes sev līdzi. Un viena no lielākajām 
gudrībām, ko vecākiem būtu labi iemācīt 
bērnam jau kopš agras bērnības “domā ar 
savu galvu!”,” uzsver psiholoģe. 

Cik īsti ir silts 
ūdens jūrā?
Katru vasaru vairāki ventspilnieki 
nesaprašanā rausta plecus un vēlas 
saprast, kāda tad īsti ir ūdens tem-
peratūra jūrā – Ventspils Zilā karoga 
pludmalē. Pie izejas uz pludmali ir 
vieni dati, mājas lapā vai Latvijas 
Vides, ģeoloģijas un meteoroloģijas 
centra mājas lapā pieejamā informā-
cija bieži atšķiras. Kāpēc tā? 

Līdz pat 1. septembrim 
baudīsim vasaru!

P 
rotams, visvairāk mūs interesē 
šī nedēļas nogale. Gan sestdien, 
gan svētdien (mazliet vairāk) gai-
dāms mainīgs mākoņu daudzums, 
taču bieži spīdēs saule un nokriš-

ņu nebūs. Pēdējo nedēļas nogali jāsteidz 

izbaudīt pie ūdeņiem, jo brīvdienās gaiss 
sakarsīs līdz +22...+24 grādiem. Sagaidāms, 
ka visas nedēļas gaitā valdošais siltums 
atkal paaugstinās ūdens temperatūru upēs 
un ezeros.

Jaunā nedēļa iesāksies vēl līdzīgi, turklāt 

sagaidāms līdz +25 grādiem liels karstums, 
otrdien laikapstākļi ievērojami mainīsies. Jau 
pirmdienas vakarā savilksies lietus mākoņi, 
kas atnesīs nokrišņus līdz otrdienas novaka-
rei. Pēc tam debesis atkal skaidrosies un spoži 
spīdēs saule, vasarīgiem un siltiem laikapstāk-
ļiem saglabājoties līdz par nākamajām brīv-
dienām. Arvien būs līdz +20...+22 grādiem 
silts un mērens rietumu puses vējš. 
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ši nolaista vietējās muižas īres māja un Veltas vectēvam 
Fridriham Patrovičam uz turieni kopā ar sievu Katrīni un pie-
ciem bērniem ļauts pārvākties 1894. gadā. Pēc neilga laika 
ģimeni piemeklējusi liela nelaime – ne desmit gadu nesasnie-
guši, ar  difteriju vienas nedēļas laikā nomiruši trīs Petroviču 
ģimenes dēli. Katrīna pēc traģēdijas visu mūžu valkājusi tum-
šas drēbes,  bet dzīve ar tālaika lauku ļaudīm ierasto sīkstumu, 
protams, turpinājusies. Pēc dažiem gadiem divām difterijas 
saudzētajām meitām piebiedrojusies Lizete, bet pēc tam arī 
dēls Fricis. Pēc divdesmit četru gadu sasniegšanas viņš appre-
cējies ar vienaudzi no Puzes Katrīnu Puķkalni un abu laulība 
tikusi svētīta ar septiņām meitām, no kurām Velta ir  vidējā, 
bet viena no jaunākajām māsiņām mirusi trīs gados. Māsas 
savu dzīvi saistījušas ar Ventspili, bet visai bieži ciemojas 
“Peniņos”, kur pēc aiziešanas pensijā meitas Noras un viņas 
vīra glīti apsaimniekotajā mājā vieta pastāvīgai dzīvošanai pie-
dāvāta arī Veltai. Simtgadīgā māja pārbūvēta, papildināta ar 
jaunām telpām un pilsētas ērtībām, bet gandrīz vai brīnumainā 
kārtā neskarta palikusi istaba, kurā mājas dzemdībās pasaulē 
nākusi Velta un tieši to viņa tagad var izmantot gan darbam, 
gan nakts mieram. 

“Atgriešanās pie sava mūža sākotnes, bērnības takām, zem 
vectēva un tēva stādīto liepu, kastaņu un ozolu lapotnes, zem 
simtgadīgās zeltegles mūžīgā zaļuma noskaņo uz  rimtu mieru, 
kas vajadzīgs rūpīgam un radošam darbam,” Velta atzīst, ka 
tieši par tādu mūža pievakari ir sapņojusi saspringtajos darba 
gados, kuros nav trūcis izaicinājumu un piedzīvota ar dēla pār-
agru zaudēšanu saistīta traģēdija. 

VECTĒVA MĒRS PIETICĪBAI
Paraugs izdzīvošanai mainīgo varu, divu pasaules karu, tau-

tas vispārējā posta un relatīvās atjaunotnes apstākļos Veltai un 
māsām visu dzīvi bijis tēvs. Rakstniece pieļauj, ka tieši no viņa 
visvairāk mācījusies būt vērīgai pret dabu, cilvēkiem un apkār-
tējiem notikumiem, lai redzēto un uzzināto pēc tam saistoši 
izstāstītu ģimenē un darbā. Tie pasniegti trāpīgi valodā un bieži 
vien bijuši greznoti ar labsirdīgu humoru. To viņš varētu būt 
pārmantojis no sava tēva Fridriha, staltā Popes muižas kučiera 
un lielā smējēja, kurš savulaik sešus gadus dienējis cara gvar-
dē Pēterburgā, bet muižā ticis pazīstams ar atjautīgu prātu 
un labu rokrakstu. Protams, arī meiteņu bezgala aplidots, bet 
cerējies vienīgi ar pārvaldnieka istabeni Katrīnu, vēlāko Veltas 
vecmāmiņu. 

“Vectēvu mūžība aizsauca, kad man bija tikai trīs gadi, taču 
kaut kas no viņa dzīves filozofijas mūsu dzimtā acīm varbūt 
netverami, bet neapšaubāmi ir saglabājies. Pirmkārt jau pie-
ticība, jo viņš neatzina mantas krāšanu kā pašmērķi un par 
katru cenu, bet uztvēra to tikai kā līdzekli garīgo vajadzību 
piepildīšanai. 

Man prieks, ka tas tiek ievērots arī manas meitas Noras 
ģimenē, kas tagad saimnieko “Peniņos”, par galveno uzskatot 
harmoniju ar dabu un savstarpējās attiecībās, tieši šim mēr-
ķiem arī pakārtojot ikdienas dzīves telpu un apkārtējo teritori-
ju,”Velta ar lepnumu rāda neierasti plašo un labi kopto zālienu 
nama priekšā, ko apjož vienkāršs, no pašu mežā cirstiem sīk-
kokiem sanaglots žogs. Gandrīz vai simbolisks, jo nav bijis trau-
cēklis vietējam āpsim piekļūt piesaulē iestādītajiem vīnogulā-
jiem un notiesāt visu gaidāmo šā gada ražu... Zaķu, kas agrāk 
mēdza apciemot sakņu dārzu un skrubināt augļu koku mizu, 
“Peniņos” redz mazāk, bet meža cūkas vispār nav manītas, ko 
Velta skaidro ar apkārtējo mežu izciršanu un cūku mēra novēr-
šanai stimulētajām medībām. 

TĒVA PADOMAM NEZŪDOŠA VĒRTĪBA
Koptā zāliena stūrī atcerei par tēvu kā bitenieku uzstādīts 

simbolisks bišu namiņš. Ar šo kukainīsu kopšanu viņš sācis 

Rimti un 
radoši

Ar flokšiem rudeni gaidot.

nodarboties kolhozu ēras sākumā, kad atņemta zeme un zudu-
si iespēja nopelnīt ar dārzeņu un ziedu  audzēšanu. Turpretī 
bites ļauts turēt bez ierobežojuma, pat cukurs piešķirts to pie-
barošanai un mamma no 30 stropiem iegūto medu uz tirgu 
vedusi veseliem spainīšiem. 

“Tēvs, mūsdienu valodā runājot, bija ļoti komunikabls. Gan 
vācu, gan krievu laikā tika nozīmēts par ciema vecāko. Aizvien 
centās sekot visam jaunajam, pilnveidot sevi un vidi, kurā dzī-
voja,”Velta atzīst, ka viņas stāstos, aprakstos par novada vēstu-
ri, tās ļaudīm un vietējo amatu prasmēm bezgala noderīgas ir 
bijušas zināšanas, ko viņa pasmēlusies, vērojot tēvu darbā un 
attieksmē pret dažādām sadzīves situācijām. Tēvs viens no pir-
majiem pagastā sācis audzēt zemenes, tomātus, vēlāk arī cido-
nijas, aronijas, rododendrus. Neierasti lauku ciematam nopircis 
radioaparātu, iegādājies nelielu labības kūlēju, Ulmaņa laikos 
saņēmis Goda zīmi par sadarbību ar Valsts Statistisko pārval-
di. Pēckara gados apguvis melnbalto un krāsaino fotogrāfi-
ju, filmēšanas māku, ilgus gadus bijis mednieks, piedalījies 
Dārzkopības un biškopības biedrības rīkotajās izstādēs. 

“Atšķirībā no sava vīra, kas darbojās arī ar tādu kā sabied-
risku piesitienu, mammas dzīvē bija trīs galvenās prioritātes: 
tēvs, bērni un saimniecība.  Pati viņa palika it kā malā, ģime-
nei sniedzot beznosacījuma mīlestību. Savējo labā viņai nekas 
nebija par grūtu, mamma lepojās un priecājās par katru mūsu 
panākumu,” no Veltas stāstītā var nojaust, ka viņa vecākiem 
atbildējusi ar to pašu, kas gan, tāpat kā pārējiem Petroviču bēr-
niem,  nav traucējis dzīvē izraudzīties un iet savu ceļu. 

 
CAUR VENTSPILI ATPAKAĻ “PENIŅOS”  

Veltu tas sākotnēji aizvedis uz Popes pamatskolu, par kuras 
150 gadu ilgo vēsturi un skolotājiem humoristiskā un nopiet-
nā skatījumā šā gadsimta sākumā iznākusi viņas pirmā grā-
mata “Mūsējā”. 

Pēc tam mācības Jāņa Fabriciusa Ventspils 1. vidusskolā 
un studijas Rīgas Pedagoģijas institūtā, pēc kura likvidēša-
na filoloģijas fakultāte pabeigta Latvijas Valsts universitātē.  
Atgriešanās Ventspilī, darbs Popes, vēlāk Ances pamatskolā, 
vīra  jūrnieka dzimtajā pagastā. Vilnim darbs bijis Ventspilī, 
kur piešķirts arī jaunajai ģimenei tik nepieciešamais dzīvok-
lis, tāpēc drīzi vien uz turieni pārnākusi arī Velta ar bērniem. 
Pie lauku plašumiem un dabas pieradušie dzīvesbiedri pilsē-
tā tomēr nav jutušies gana ērti, tāpēc nolemts celt savu māju 
ārpus centra, Krievlaukos, kur tagad dzīvo mazdēla Kaspara 
ģimene un mūža pirmo pusgadu vada mazmazmeitiņa Olīvija. 

Toreiz darbs Veltai atradies netālajā Tārgales pamatskolā, 
kurā viņa bērnus mācījusi līdz pat pensijai, bet Vilnis turpinā-
jis strādāt ostā un uz zvejas kuģiem. Pēc laika atrodot darbu 
Rindas mežniecībā un pievienojoties Veltai “Peniņos”, kur 
viņa,  dzimtās vietas mīļajā gaisotnē, mazbērnu Kaspara un 
Mārtiņa iedvesmota un dažkārt arī traucēta, turpinājusi  novad-
pētniecisko un literātes darbu. Atzīstot, ka viņas bērnu grāma-
tai “Brāļi” prototipi nav bijuši tālu jāmeklē, jo “tā ir par pui-
kām, kas pirmos soļus sper vecāku un vecvecāku sapratnes un 
mīlestības balstīti”.  

VAI LIEKI “PĪSALS”UN “LORCBIKSS”?    
Gan novadpētnieciskajam, gan literārajam darbam Velta 

dūšīgāk sasparojusies  pēc Latvijas neatkarības atgūšanas, ik 
pa laikam ar tekstiem no savas dzimtas vēstures  publicējo-
ties republikas presē, bet ar humora gabaliņiem “Autobusā 

noklausītas sarunas”  popi-
ņu izloksnē piesakoties  
Ventspils pilsētas un nova-
da laikrakstā un kultūras 
ļaužu auditorijās.

 “Manā skatījumā tas bija 
divējādi vērtējams laiks. 
Varēju pētīt un popularizēt 
popiņu izloksni, ko uzskatu 
par kolorītāko un pareizā-
ko tāmnieku dialekta jeb 
tā  saucamās ventiņu valo-
das atzaru. Un tikpat dabīgi 
no tās kā no vecmodīgas 
un atmirstošas daudzi attei-
cās, ar šiku demonstrējot 
modē nākušos anglicismus. 
Tikpat neatgriezeniski pārmaiņu gados  uzvirmoja un reizē 
šķita zūdam interese pa sava novada vēsturi un tās ļaudīm. Jo 
kas gan ir mūsu pagasta Desciems, Topciems, Ķirciems, Vēde, 
Spiņnciems Žīdlauki un Jaunmuiža, ja internetā pieejamas 
smalkas ziņas par Meksiku, Jaunzēlandi vai Dienvidāfriku un 
arī biļeti uz turieni nopirkt nav problēmu?”atskatā uz visās dzī-
ves nozarēs pretrunīgajiem pārmaiņu gadiem saka rakstniece. 

“Bet varbūt tas tāpēc, ka esam par kūtriem aptvert, cik inte-
resanti ļaudis ir dzīvojuši un dzīvo šepat līdzās, kādas seriālu 
cienīgas kaislības un cilvēciskas traģēdijas risinājušās tepat kai-
miņos. Ko nozīmē mūspuses sirmļaužu mutē  it kā latviski, tikai 
daudz sulīgāk skanošie vārdi “pančiņš”, “pīsals”, “vojēzam”,“-
bens”, “mazķoņks” vai “lorcbikss”? Vai tiešām esam ar citām 
kultūras un vēstures vērtībām tik bagāti, ka šīs varam aizslau-
cīt mēslainē? Jo pilnīgi iespējams, ka nākotnē to nožēlosim un 
vēlēsimies atgriezties pie tautas valodas un tradīciju saknēm. 
Tāpēc šo bagātību vajag meklēt, krāt un taupīt, kamēr nav par 
vēlu,” šīs patiesības skanētu banāli pareizi, ja vien savējie  ļau-
dis jau nebūtu novērtējuši, cik aktuālas tās ir un patiesas. To 
apliecina kaut vai par bibliogrāfisku retumu kļuvušais,  kopā 
ar meitu Noru Kalmani izdotais sējumiņš “No Popes un popiņu 
agrāko laiku dzīves un sadzīves”. No tā var gūt ieskatu gan par 
šī ciema gandrīz 800 gadu ilgo vēsturi, tejienes notikumiem un 
redzamākajiem ļaudīm no senatnes līdz mūsdienām, par ies-
tādēm un uzņēmumiem, kas te pastāvējuši un joprojām dar-
bojas. Līdzīgi ir ar tādām pat  mazformāta grāmatiņām “Gan 
saulaina, gan ...” un “Mūspusē”, kurās aiz literārā šķidrauta var 
nojaust vietējos ļaudis, notikumus un, varbūt pats galvenais, 
kādreiz te valdījušo panaivo lauku lirismu, kas pamazām arī te 
izkūp pragmātiskā kosmopolitisma vējos. Velta neslēpj prieku, 
ka šai darbā tiešā un netiešā veidā seno dokumentu, fotogrā-
fiju,  vēl dzīvi palikušo vēstures liecinieku meklēšanā palīgos 
viņai atsaucas  zemes ierīkotājas izglītību ieguvusī meita Nora, 
kura strādā Ventspilī. Ka arī znots Juris ar transportu izbrauku-
mos uz ciemiem ir palīdzējis, jo taisni par tiem Velta raksta 
nākamos tekstus, kuri sakopoti septiņās atsevišķās mapītēs, 
kas varbūt nekad nepieredzēs iznākšanu grāmatas veidolā. 

“Nekas,  atdošu tos muzejiem, bibliotēkām vai pašvaldībām 
kā sēklu dziļākiem turpmākajiem pētījumiem. Ticu un ceru, 
ka tādi būs, jo pagātnes izzināšana dod cerību un pašapziņu 
nākotnei,” Peniņveltiš, kā viņu, pievienojot mājvārdu, mīļi savā 
izloksnē sauc Popes pagasta ļaudis, neskumst. Jo padomā arī 
citas ieceres. Velta (no labās) ar tuviniekiem mazdēla Mārtiņa izlaidumā.

Velta un Vilnis savā gaišajā 
dienā.
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Bērtuļdiena
Klāt atkal brīvdienas, 
klāt arī kāda īpaša 
diena. Sestdien, 24. 
augustā, ir Bērtuļa 
diena. Bērtuļdienā 
darīja visu ko, bet 
īpaši skatījās uz 
laiku – kāds būs šajā 
dienā laiks, tāds 
tas būs visu rudeni. 
Un, ja šajā dienā 
bezdelīgas būs jau 
pazudušas, Miķeļos 
būs sniegs. 

S 
enākos lai-
kos latvie-
ši uzskatīja, 
ka Bērtuļi ir 
īstais brūkle-

ņu laika sākums. Tieši 
no šajā dienā lasī-
tām ogām izdodoties 
īpaši gards ievārījums. 
Šobrīd meži ir bagātīgi 
pilni ar brūklenēm, tās 
tirgū nopērkamas jau 
turpat divas nedēļas. 
Tagad sākas arī rudens 
sēņu laiks.

Par to visu varat pār-
liecināties paši – vai nu 
jālaiž uz mežu, vai arī – 
uz īpašo Bērtuļu gada-
tirgu. Ventspils vecpil-
sētas tirgus placī atkal 
būs sabraukuši mājra-
žotāji ar dažādiem 
gardumiem un kāru-
miem, tāpat arī amat-
nieki un rokdarbnieki, 
ko nu kurš pa vasaru 
sadarījis. Būs gan jestra 
mūzika, gan lustes!

Kultūras cienītāji 
jau zina, ka šonedēļ 
notiek ikgadējais mūsu 
izcilās operdziedātā-
jas Alīdas Vānes pie-
miņai veltītais mūzikas 
festivāls. Šogad kon-
kursa žūrijas vadītā-
ja ir izcilā operdziedo-
ne Maija Kovaļevska. 
Nedēļas gaitā aizva-
dīts spraigs jauno dzie-
dātāju konkurss, bet 
tieši sestdienas vaka-
rā plkst. 19 koncertzālē 
“Latvija” notiks noslē-
guma koncerts: muzi-
cēs Festivāla orķestris 
diriģenta Aigara Meri 
vadībā, operdziedātāja 
Liene Kinča un konkur-
sa laureāti. Programmā 
iekļautas Mocarta, 
Hendeļa, Doniceti un 
citu komponistu oper-
mūzikas pērles.

Interesanta izstā-
de Livonijas ordeņa 
pilī – Pļavarāju ģime-
nes pastaigu rezultā-
tā tapusī kolekcija, 
kurā eksponēti vienas 
ģimenes azartiskajā 
medību priekā atrastie 
dzintari. Tas ir jāredz! 
To papildina Ventspils 
muzeja krājumā eso-
šie vējlukturi un divas 
lielformāta pagājušā 
gadsimta 50.-60.gadu 
zvejniecības tēmai vel-
tītas gleznas, kas ļoti 
organiski papildina arī 
citas pilī apskatāmās 
izstādes. Izbaudiet! 

P 
atiesībā tie bija īsti metālmākslas 
darbi, ko spēja izgatavot tikai ļoti 
prasmīgi kalēji, – dažādu formu 
ziedi, lapas, stiebri, vīteņaugi, 
izkrāsoti atbilstošās krāsās. Tie 

bija ļoti dārgi, tāpēc greznot aizgājēja kapu 
ar metāla vainagu varēja tikai turīgi ļau-
dis. Lai vainags ilgāk saglabātos un metāla 
puķes nesarūsētu, vainagus ievietoja ovā-
lās skārda „vannās”, kam virsū nostiprinā-
ja atbilstoši izgrieztu stiklu. Tā kā vainagam 
vajadzēja būt labi redzamam, „vannu” ieslī-
pi balstīja īpašas „stutītes”. Vecie vents-
pilnieki stāstījuši, ka šo metāla vainagu 
mode turpinājusies arī pēc I Pasaules kara. 
Pagājušā gadsimta piecdesmitajos gados un 
sešdesmito sākumā šur tur Ventspils kap-
sētās vēl bijuši redzami šie unikālie kapu 
rotājumi, tiesa, lielākoties zināmo vandāļu 
sapostīti – sasistiem stikliem, salauzītiem 
pašiem vainagiem. Ir pat dzirdēts, ka dažu 
labu vainagu aizstiepuši Ventspils skolu pio-
nieri metāllūžņu vākšanas kampaņās un 
savākšanas punktos tie ņemti pretī bez 
kādām šaubām… 

Kantsonu kapos tādu metāla kroņu kādreiz 
bijis ļoti daudz, cits par citu greznāki, ņemot 
vērā tur guldīto aizgājēju turību. Ne velti augs-
tāk minēts apzīmējums „kapu mode”. Ir tak 
vērojams, kā laika gaitā mainījusies kapavietu 
iekopšanas paražas – apmaļu forma, žodziņu 
materiāls un augstums, nemaz nerunājot par 
pieminekļiem, kur tuvinieku vēlmes vienojās 
ar akmeņkaļa iztēli. Obeliska formas piemi-
nekļi parādījās 19. gs. otrajā pusē. Kantsonu 
kapos šī tipa pieminekļu ir daudz, piemē-
ram, visiem Gūtšmitu dzimtas aizgājējiem. Vēl 
daudz agrāk uz kapa lika mežģīņaini izmargo-
tos čuguna krustus ar plāksnītēm, uz kurām 
nelaiķa vārds, uzvārds (sievietēm arī meitas 
uzvārds), dzimšanas un miršanas dati. Viens 
tāds krusts ar plāksnīti lika atcerēties jau vai-
rākkārt pieminēto Annas Brigaderes „Ventspils 
stāstu” par daiļo Lūciju Dunker. Ja agrāk 
šķita, ka šis vārds, tāpat romantiskais sižets 
ir rakstnieces fantāzijas auglis, tad Kantsonu 

Aizgājušo dzīvju lappuses
Turpinājums

Antmaņa bēru aprakstā pieminēts liels 
skaits metāla vainagu, kas uzstādīti pie 
kapa. Šie dīvainie vainagi Latvijas kapsē-
tās esot parādījušies 19. gadsimta beigās 
– kā savdabīga, nekur citur neredzēta 
„kapu mode”. 

Tā sauktais „Līziņas kaps” ar kapakmeni zārka 
formā. Kāda atcerīga roka atstājusi svecīti.

Emblēma kāda krusta pakājē – krusts, enkurs, 
sirds.

Piemiņas uzraksts Frīdriham Dunkeram.

kapi sniedz drošu liecību, ka Dunkeru dzim-
ta Ventspilī tiešām dzīvojusi, jebšu plāksnītē 
iekalts Frīdriha Dunkera, miruša 1891. gadā, 
vārds. Pēc vecuma tas varētu būt bijis Lūcijas 
tēvs… Nu, tāds minējums gan iesniedzas 
autora iztēlē.

Vairākiem krustiem vai pieminekļiem pie-
vienotas savdabīgas emblēmas. Viena, kas 
šķiet raksturīga romantisma periodam, attēlo 
enkuru, krustu un sirdi, kas simbolizē cerību, 

ticību un mīlestību. Dažādos veidos sakombinēti triju skaistāko jūtu 
simboli 19. gadsimtā sastopami gredzenos, saktās un medaljonos, 
arī izšuvumos (īpaši baznīcas noformējumam), vitrāžās, dekoratīvos 
kokgriezumos un metālkalumos, taču kapos tādā veidā tos gadījās 
redzēt pirmoreiz.

Vēlreiz atgriežoties pie „kapu modes”, noteikti jāpiemin kāds 
kapa piemineklis, varbūt pats populārākais visā kapsētā (ja vien, 
runājot par kapiem, var lietot tādu izteicienu). Tas ir tā sauktais 
„Līziņas kaps” jeb Annas Brigaderes māsas Līzes Preikšātes atdusas 
vieta. Piemineklis izliets no cementa precīzā zārka formā. Neviens 
vairs nepateiks, kāpēc Ventspils tirgotājs Preikšāts izlēma uzlikt savai 
agri mirušajai skaistajai sievai tik dīvainu, pat mazliet baisu piemi-
nekli. Varbūt kādreiz uz tā bijis vārds, varbūt arī ne… Paša Preikšāta 
krusts salauzts, bet abu mazā bērniņa kapavieta vairs tikai sajau-
šama. Ja Līze nebūtu slavenās latviešu rakstnieces māsa, viņas 
kapavietu neviens nezinātu, bet tā vismaz paretam kāds noliek uz 
cementa zārka kādu ziedu vai svecīti…

Kantsonu kapos atdusas arī daudzi slaveni aizgājušo laiku kapteiņi 
un citi „jūrasvilki”, gan vācu, gan latviešu tautības. Tie ir vīri, kas reiz 
kuģoja pa Baltiju un Atlantiju, un citām jūrām un okeāniem ar stal-
tajiem buriniekiem un pirmajiem lielajiem tvaikoņiem. Kopš 1996. 
gada viņu pulkā arī leģendārais „Rotas” kapteinis Arvīds Ludeviks – 
bezbailīgais latviešu jūrnieks, kurš vēl pēdējā brīdī centās glābt vai-
rākus simtus savu tautiešu no sarkanā mēra 1945. gada maijā, par 
ko samaksāja ar desmit savas dzīves gadiem katorgā.

Ikviena kapsēta ir vieta, kur atcerēties iepriekšējās paaudzes, pār-
domāt viņu dzīves stāstus, ciktāl to atklāj uzraksti, epitāfijas, var-
būt arī iepriekš dzirdētais vai lasītais. Tā ir kā milzīga cilvēkvēstu-
res grāmata, šķietami sēru plīvura piesegta, tomēr prasīties prasās 
lasāma. Kantsonu kapi ir tieši tāda grāmata ar daudzām, daudzām 
lappusēm, un katra lapa ir kāda dzīve. Lappuses ir dažādās valo-
dās – latviešu, vācu, lībiešu, poļu, vēlākos apbedījumos arī krievu. 
Varbūt katram īstam ventspilniekam, ikvienam, kurš mīl savu pilsē-
tu, tātad ciena un respektē visus, kas šo pilsētu cēluši, vajadzētu pa 
reizei iegriezties Kantsonu kapos (arī tad, ja paša tuvinieki apbedīti 
citā kapsētā) un brīdi pakavēties. Tur dusošie to noteikti pelnījuši. 
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A U N S  
Tu daudz paspēsi paveikt, turklāt par ideju trūkumu un rado-
šu pieeju nebūs jāsūdzas. Darbā labas iespējas sevi parādīt, 

tu zini, kas esi, un ko vari. Brīvajiem ļaudīm var aktualizēties sirdslietu 
tēma. Iepazīšanās, aizraujoši piedzīvojumi un strauja notikumu attīstība. 
Pāriem – attiecību „restarts”, jauna dzirksts.

V Ē R S I S
Pirmajā vietā mājas dzīve un savējiem. Brīvdienas pavadi 
ar tuviem cilvēkiem, attiecībās valdīs sirsnība un mīlestība, 

bet brīvajiem ļaudīm iespējama interesanta iepazīšanās, Sekmīgs laiks 
ārzemju tēmai – vari doties ceļojumā vai komandējumā. Savukārt darī-
šanas iestādēs atliec uz vēlāku laiku.

D V Ī Ņ I
Pienācis laiks mācīties! Un nav svarīgi, kāda iepriekšējā izglī-
tība un cik tev gadu. Vari stāties augstskolā, izmantot tālākiz-

glītības iespējas vai apmeklēt kursus. Jebkura jauna informācija vēlāk 
noderēs. Darbā esi precīzs, bet mājās gādā par saticību un esi tolerants 
pret tuvinieku viedokļiem.

V Ē Z I S
Darbs vai privātais bizness prasīs daudz pūļu. Esi precīzs, lie-
tišķos jautājumus noformē juridiski korekti un nepaļaujies uz 

citiem. Pats visu izdarīsi labāk. Lieliskas iespējas palielināt ienākumus, 
nekautrējies runāt par naudas lietām un raugies uz izdevīgumu. Brīvajā 
laikā pasākumi kopā ar ģimeni. 

L A U V A
Svarīga attiecību joma. Ja kaut kas nav pa prātam, neturi to 
sevī, bet no sirds izrunājies. Neskaidras situācijas un neatri-

sinātas problēmas var radīt emocionālo diskomfortu. Brīvdienās ielūdz 
pie sevis vai apciemo radiniekus. Darbā ies diezgan nemierīgi. Esi pre-
cīzs un nepieļauj kļūmes.

 
J A U N A V A
Būsi šarmants un pievilcīgs un tevi pavadīs cilvēku simpātijas. 
Kāda tikšanās var izrādīties īpaša un pāraugt abpusējās sim-

pātijās. Mājās saimnieciskie darbi, un noderīga viedokļu apmaiņa ar 
radiņiem. Esi uzmanīgs, ja plānotas darīšanas iestādēs vai bankās. Labi 
jāsagatavojas.

S V A R I
Pirmajā vietā mājas dzīve. Patīkami brīži kopā ar mīļoto cilvē-
ku. Sapratīsi, ka varat viens uz otru paļauties visdažādākajās 

situācijās. Ja rodas kādi sarežģījumi, klausi savai sirdij, nevis citu pado-
miem, kaut arī tie izteikti vislabākajos nolūkos. Darbā – jaunu kontak-
tu veidošana.

S K O R P I O N S
Meklē iespējas paplašināt darbošanos, iesaisties jaunos pro-
jektos, taču ar apdomu. Visas vienošanās noformē juridiski 

pareizi un raugies, lai saistības tiek pildītas. Īpaši precīzam un uzma-
nīgam jābūt naudas lietās. Brīvo laiku pavadi kopā ar mīļoto cilvēku 
romantiskā gaisotnē. 

S T R Ē L N I E K S
Esi tolerants attiecībās – gan ar mīļoto, gan kolēģiem, gan 
draugiem. Ja pratīsi uzklausīt un izprast citus, attiecības vei-

dosies labāk. Neuzņemies pārāk daudz un neļauj izmantot to, ka esi 
labs cilvēks. Ja kāds lūdz, tad palīdzi, bet tikai tik daudz, cik patiešām 
nepieciešams. 

M E Ž Ā Z I S
Aktīvs un dažādiem notikumiem piepildīts laiks. Ir iespē-
jas iegūt jaunus paziņas un izveidot noderīgus lietišķos kon-

taktus. Cilvēki ieklausīsies tavā viedoklī un atzīs tavu autoritāti. Tomēr 
sirds dziļumā ilgosies pēc miera un rāma dienu ritējuma – ja iespējams, 
dodies ceļojumā un kādu eksotisku zemi.

Ū D E N S V Ī R S
Nedēļas nogali pavadi ar ģimeni, tas uzlādēs ar pozitīvām 
emocijām. Ievēro veselīgu dienas režīmu un atjauno organis-

ma resursus. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās, taču nevajadzētu 
bez apdoma mesties piedzīvojumos. Jaunajā nedēļā sekmīgi atrisināsi 
dažādus lietišķos jautājumus. 

Z I V I S
Daudz kas atkarīgs no garastāvokļa, tāpēc neiesaisties strī-
dos, un sargies no stresa situācijām. Nevajadzētu mājās 

diktēt savus noteikumus, vairāk panāksi ar mīlestību. Kopā būšana ar 
savējiem sniegs daudz prieka un uzlādēs ar pozitīvām emocijām. Īpaša 
uzmanība pievēršama naudas lietām.
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Dusmīgs pircējs veikalā ar veļas pul-
veri rokās vēršas pie pārdevējas:
- Kā tā var melot? Uz pakas 
rakstīts: 100 grami par brīvu, 
bet iekšā tikai pulveris!

– Kā tu tiki vaļā no tarakāniem? 
– Kā, kā, nopirku zīmuļus! 
– Un? 
– Tagad sēž stūrī un zīmē.

Nākotnes rūpnīcās strādāšot tikai 
viens cilvēks ar suni. 
Cilvēka uzdevums būšot pabarot 
suni, bet suns uzmanīšot, lai cil-
vēks neaiztiek nevienu pogu.

Satiekas divas draudzenes, viena 
otrai prasa: 
– Tu seksa laikā esi savu vīru redzē-
jusi? 
– Nē, es parasti acis aiztaisu, bet tu? 
– Es gan vakar redzēju… stāv tāds 
bāls un pie stenderes turas!

Sieva no kūrorta zvana vīram:
- Un kā klājas mūsu kaķītim?
- Nosprāga.
- Cik šausmīgi! Vai patiesi tu neva-
rēji man to smalkjūtīgāk pateikt? 
Kaut vai piemēram tā: mūsu kaķī-
tis tup uz jumta… un tikai pēc-
tam piebilst, ka viņš no jumta 
nokritis un nosities. Saprati?
- Pilnīgi.
- Nu un kā klājas manai mātei?
- Tup uz jumta…

– Rabinovič, ko gan tavā bezalkoho-
lisko dzērienu bārā darīja tie divi ar 
bandītu ģīmjiem? 
– Pasūtīja divas tomātu sulas un 
desmit tūkstošus skaidrā naudā…

Pie kāda dzīvokļa durvīm zvana 
pastnieks. 

Atver gadus piecus vecs zēns ar 
cigāru zobos. 
Pastnieks pavisam apjucis jautā: 
– Mamma vai tētis ir mājās?  
Puisēns, iepūzdams dūmu mutuli 
pastniekam sejā un laimīgi smaidī-
dams saka: 
– Un kā tu pats domā?!

- Juri, varbūt nopirksim  
kādu mājdzīvnieku?
- Vai tev ar mani nepietiek?
- Bet tas nav tas!
- Nu, ja gribi, es sākšu uz 
paklāja nokārtoties!

– Kādas sastāvdaļas ir tajā kokteilī? 
– Cukurs, piens un rums. 
– Un kāda garša? 
– Lieliska! Cukurs ir spēks, 
piens-enerģija!  
– Bet rums? 
– Rums ir ideja, kur likt 
spēku un enerģiju!

- Kāpēc savu suni nosau-
cāt par Blēdi?
- Tāpat vien, prieka pēc! Jums vaja-
dzētu redzēt, cik daudzi atska-
tās, kad es saucu savu suni!

Māte rotaļlietu veika-
lā jautā pārdevējai:
- Vai šī rotaļlieta nav pārāk 
sarežģīta bērnam?
- Nē, tā lieliski sagatavo bērnu 
mūsdienu dzīvei: lai kā viņš cens-
tos to salikt, nekas neiznāks.

- Apsūdzētais, kā jūs noga-
linājāt savu sievu?
- Viņa uz mani kliedza, ka es viņas 
labā pat pirkstiņu nepakustinu, bet 
man tajā brīdī rokās bija pistole...

Pēc nakts ar seksīgu francūzieti 

vīrietis pamostoties atrod zīmīti: 
“Dārgais tu biji lielisks. Man 
šķiet, tu esi vislabākais mīļā-
kais pasaulē. Katram gadīju-
mam, aizgāju pārbaudīt…”

Koncertā sēž divi biezie. Viens 
ar galvu pamāuj uz ska-
tuves pusi un jautā:
- Kas tas ir – Bēthovens?
Otrs atbild:
- No muguras nepazīstu.

Viņš jautā viņai:
- Gribi seksīgu anekdoti?
- Kā gan citādi?
- Izģērbies! Tur jārāda...

Mammu, mūsu bērnudārzā ir viena 
meitene, kas man ļoti, ļoti patīk. 
Kad mēs savās gultiņās gulējām 
diendusu, man ļoti gribējās viņu 
nobučot. Bet viņa gulēja pārāk tālu, 
tāpēc es viņai uzspļāvu.

- Sāra, es nevar tevi precēt!
- Kāpēc?
- Runā, ka tev esot biju-
ši daudzi vīrieši...
- Vai tev garšo tas, ko es gatavoju?
- Protams! Neko tik gar-
šīgu neesmu ēdis.
- Tad varbūt tu neesi apmieri-
nāts ar to, kā es kopju māju?
- Nē! Tā taču ir spodrā-
ka nekā operāciju zāle!
- Varbūt tev nepatīk, kā 
es uzņemu viesus?
- Viss ir lieliski! Visi ir stāvā sajūsmā!
- Varbūt es tevi nespē-
ju apmierināt gultā?
- Nekad nebūtu iedomājies, ka 
iespējams gūt tādu baudu!
- Un vai tiešām tu domā, 
ka to visu esmu iemācīju-
sies neklātienes kursos?

NO KĀDA VENTSPILNIEKA IERAKSTA SOCIĀLAJĀ TĪKLĀ “FACEBOOK”:

Padomāju, padomāju un izdomāju. Visi, kuri manā ziņu lentē būs pārpublicējuši lētā gala vēstījumus par drau-
došajām 5G briesmām un videomateriālus ar degošiem “5G torņiem” (kas būšot vienīgais risinājums), tiks bez 
žēlastības “atdraugoti” kā troļļi. Paldies par sapratni!

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Pasauli pārņem “lētā gala ziņu” kļūšana par teju veselu ļaužu kustību vadmotīvu. Smadzeņu uzsprāgšana, lietojot 
5G telefonus. Kaut kur dzirdēts stāsts par vakcīnu baiso iedarbību uz kādu kaimiņienes jaunības drauga draudze-
nes brālēna pamatskolas klasesbiedra bērnu, kā dēļ jāatsakās no vakcīnām. FM radioviļņu negatīvā ietekme uz 
paredzamo ābolu ražu. Homeopātisko tabletīšu spēja izārstēt cauru zobu. Strukturētā ūdens ar “atmiņu” pirkšanas 
brālība... Pasaulē netrūkst kaut kur viduslaikos “iesēdušos” vai vienkārši lētticīgu ļaužu, uz kuru viegli ietekmēja-
mās pārliecības būvēt ne vienu vien biznesu. Starp citu, beidzamajā laikā zinātnieki sarosījušies ārpuszemes civi-
lizācijas meklējumos. Un varbūt būtu pienācis laiks kādam brīnumlīdzeklim vai tehnoloģijai, kas stātos pretī baiso 
citplanētiešu ietekmei uz mūsu prātiem vai, piemēram, palīdzētu mums ar lāzerkorekciju koriģēt mūsu trešo aci, 
lai mēs labāk spētu uztvert citplanētiešu domu spēku.



ОВЕН	
У вас многое получится выполнить, более того, на нехват-
ку идей и творческого подхода жаловаться не придется. На 
работе будет возможность показать себя, вы знаете себе 

цену. У свободных представителей знака актуальна сердечная тема. 
Знакомства, захватывающие приключения и быстрая смена событий. 
У пар в отношениях «рестарт» – новая искра.

ТЕЛЕЦ
На первом месте – домашняя жизнь и близкие люди. 
Выходные проведите с близкими, в отношениях будет 

царить любовь и сердечность, а у свободных представителей знака 
возможны интересные знакомства. Удачное время для зарубежной 
темы, можете отправиться в путешествие или командировку. В свою 
очередь, различные дела лучше отложить на потом.

БЛИЗНЕЦЫ
Пришло время учиться! И не имеет значения, какое у вас 
до этого было образование и сколько вам лет. Вы можете 

пойти в ВУЗ, использовать возможности повышения квалификации 
или посещать курсы. Всякая информация позже вам пригодится. В 
работе вы точны, но дома заботьтесь о согласии и будьте толерантны 
к мнению близких.

РАК
Работа и частный бизнес будут требовать много сил. Вы 
будете точны и аккуратны, важно правильно заполнять 

документы и не полагаться на других. Хорошие возможности увели-
чить доход, не стесняйтесь обсуждать вопрос финансов и учитывать 
собственную выгоду. В свободное время посетите какое-нибудь меро-
приятие вместе с семьей. 

ЛЕВ
Важна тема отношений. Если что-то идет не так, не дер-
жите в себе, лучше выговоритесь. Непонятные ситуации и 

нерешенные проблемы могут вызвать эмоциональный дискомфорт. В 
выходные навестите родственников или пригласите их к себе. На рабо-
те будет достаточно беспокойно. Будьте точны, не допускайте ошибок.

 
ДЕВА
Вы будете привлекательны и обаятельны, симпатия окру-
жающих на вашей стороне. Какая-то встреча может ока-

заться особенной и перерасти во взаимную привязанность. Будьте 
осторожны, если планы касаются каких-то дел или банка. Хорошо 
подготовьтесь.

ВЕСЫ
На первом месте – домашняя жизнь. Приятные моменты 
рядом с любимым человеком. Вы поймете, что можете друг 

на друга положиться в различных ситуациях. Если случаются каки-
е-то разногласия, слушайте свое сердце, а не советы других, даже те, 
которые даны с благими целями. На работе возможно установление 
контактов.

СКОРПИОН
Ищите возможности повысить работоспособность, участвуй-
те в новых проектах, только обдуманно. Все договоры запол-

няйте правильно и следите, чтобы обязательства были выполнены. 
Особая точность и внимательность требуются в финансовых вопро-
сах. Свободное время проведите с любимым человеком в романтиче-
ской атмосфере. 

СТРЕЛЕЦ
Вы толерантны в отношениях как с любимым человеком, 
так и с коллегами и друзьями. Ваше умение слушать и 

понимать других позволят улучшить отношения. Не делайте больше, 
чем должны, не позволяйте злоупотреблять вашей добротой. 

КОЗЕРОГ
Активное время, наполненное различными событиями. 
Есть возможность завести новых знакомых и установить 

выгодные деловые контакты. Люди будут прислушиваться к вашему 
мнению. Но в глубине души вы будете желать спокойствия в эти дни 
– если возможно, отправьтесь в путешествие в какое-нибудь экзоти-
ческое место.

ВОДОЛЕЙ
Выходные проведите с семьей, это зарядит вас позитивны-
ми эмоциями. Соблюдайте полезный для здоровья режим 

дня и обновляйте ресурсы своего организма. У свободных представи-
телей знака возможны знакомства, однако не стоит искать приключе-
ний. На новой неделе успешно будете решать деловые вопросы. 

РЫБЫ
Многое будет зависеть от настроения, поэтому не уча-
ствуйте в ссорах и держитесь подальше от стрессовых 

ситуаций. Дома не надо диктовать свои условия, большего вы достиг-
нете любовью. Совместное пребывание с близкими подарит вам много 
радости и зарядит позитивными эмоциями. Особое внимание уделите 
финансам.

№. 31 (123)  23 авг уста 2019 года На досуге  /  8

ГО
РО
СКОП  
23.08.–29.08.2019.

Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Ри
су

но
к 

– 
Ze

m
gu

s

– Назовите Ваши положительные и отрицательные каче-
ства. 
– Могу на всё положить, потом всё отрицать.

С жиру бесишься – это когда ты жирная, и тебя это бесит.

- Слушай, Серёга, а мне сестра говорит, что меня могут 
посадить за долги по кредитам... 
- Да никто тебя не посадит. 
- Хоть ты меня обнадёжил! 
- Просто убьют, да и всё.

Мужик сидит в баре грустный и пьет. Другой мужик под-
саживается к нему: 
- Чего грустишь, приятель? 
- Да с тещей проблемы, – вздыхает первый. 
- Не переживай ты так, у меня тоже проблемы с тещей. 
- Что, тоже забеременела?

- Доктор, я же не старый, мне только 22 года. Мои друзья 
ходят в клубы и торчат там до утра, а мне это неинтерес-
но. Что со мной не так? 
- Ничего страшного, просто у вас есть мозги.

Молодая мама перед зеркалом примеряет новую шубу, 
подходит маленькая дочка и говорит: 
- Мамочка, какая ты красивая в этой шубе! 
- Правда? 
- Да, правда, ты в ней на овчарку похожа!

Муж уезжает в длительную командировку и просит сына, 
если кто из мужиков придет к матери, оторвать доску в 
заборе. Приезжает домой, радуется: забор целехонек! 
Жена за ужином рассказывает, что дома в его отсутствие 
было все в порядке. Только вот какой-то дурак повадил-
ся забор разбирать, пришлось три раза новый ставить.

- Слышал, ты обзавелся охотничьей собакой? 
- Да, это замечательная собака! Я без нее на охоту не 
смог бы ходить. 
- Почему же ты сейчас без нее в лесу? 
- А зачем она мне здесь нужна? Пока я на охоте, 
пес сидит дома и слушает жалобы жены, ходит вме-
сте с ней по магазинам и смотрит сериалы.

- Ты обещал жениться на мне этим летом!  
- Давай будем честны, разве это лето?..

Возбужденный мужик вбегает в аптеку: 

- Моя теща хочет отравиться крысиным ядом! 
- К сожалению, у нас нет от него противоядия. 
- При чем здесь противоядие? Мне нужен крысиный яд!

- Представляешь, я узнал, что у моей жены есть любов-
ник. 
- Это ещё ничего. Я узнал, что у моей невесты есть муж.

- Отгадай загадку: маленькая, серая и с задержкой. 
- Зарплата... 
- Сочувствую! Но вообще-то это беременная мышь!

У ворот больницы стоит интеллигентный мужчина с про-
тянутой рукой, на груди табличка: «Помогите на опера-
цию».  
К нему подходит женщина и говорит:  
- Как вам не стыдно! Это же бюджетная больница, и 
здесь все операции бесплатные!  
Мужчина вздыхает:  
- Я это хорошо знаю, и мне стыдно, пото-
му что я – местный хирург.

- Ты почему ошибку сделал, придурок? 
- Но я же зачеркнул и написал сверху правильную 
букву... 
- Это татуировка, идиот!

- Замучила жара. Мне так хочется дождя, грозы и 
грома... 
- Иди в душ, включи стиральную маши-
ну и положи в нее кирпич.

Только один брак может сделать мужчину счаст-
ливым – это замужество его дочери.

- Чего такой довольный? 
- Вчера с женой целый вечер спорили, и я победил! 
- Как тебе такое удалось? 
- А я раньше успел слезу пустить!

- Вась, говорят тебе жена изменила? 
- Ага. 
- И что ты сделал, когда узнал? 
- Собрал вещи и ушел к любовнице.

- Папа, а кто такие коррупционеры? 
- Ну, это люди, которые получают всякие взятки и откаты. 
- А с ними кто-нибудь борется? 
- Борется! Те, которым всего этого не достается!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ЗАПИСИ ОДНОГО ВЕНТСПИЛЧАНИНА В СОЦИАЛЬНОЙ СЕТИ “FACEBOOK”:
Подумал, подумал и придумал. Все, кто в моей новостной ленте переопубликуют сообщения о представляющих опас-
ность и связанных с этим ужасах 5G и видеоматериалы с горящими «башнями 5G» (которые будут единственным реше-
нием), будут безжалостно исключены из друзей как тролли. Спасибо за понимание! 

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Мир охватывает засилье дешёвых новостей, которые стали лейтмотивом движения почти здоровых людей.  Взрыв мозга 
при использовании телефонов 5G. Где-то слышали историю об ужасном воздействии вакцины на ребёнка одноклассника 
в основной школе двоюродного брата подруги друга молодости одной соседки. Негативное воздействие FM-радиоволн на 
ожидаемый урожай яблок.  Способность гомеопатических таблеток вылечить больной зуб. Братство при покупке структу-
рированной воды с «памятью» … В мире нет недостатка в людях, оставшихся где-то в средних веках, или просто слишком 
доверчивых, на которых легко воздействовать и на убеждённости которых можно построить не один бизнес. Между про-
чим, в последнее время учёные проявляют особую активность в поисках внеземных цивилизаций. И, возможно, пришло 
время для какого-нибудь чудодейственного средства или технологии, которое смогло бы противостоять влиянию страш-
ных инопланетян на наши умы или, например, помогло бы нам с помощью лазерной коррекции корректировать наш тре-
тий глаз, чтобы мы могли лучше воспринимать силу мысли инопланетян.
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пятью детьми разрешено было туда перебраться в 1894 
году.  После недолгого времени в семье случилось боль-
шое несчастье – не достигшие десятилетнего возраста от 
дифтерии в течение одной недели умерли трое сыновей 
семьи Петровичей.  Катрина после трагедии всю жизнь носи-
ли тёмную одежду, но жизнь с характерным для людей того 
времени упорством, конечно, продолжалась. Через несколь-
ко лет к двум убереженным от дифтерии дочерям присое-
динилась Лизете, а потом и сын Фрицис. После достижения 
двадцатичетырёхлетнего возраста он женился на ровеснице 
из Пузе Катрине Пуккалне, и у них в браке родилось семе-
ро дочерей, из которых Велта – средняя, но одна из млад-
ших сестёр умерла в трёхлетнем возрасте. Сёстры связа-
ли свою жизнь с Вентспилсом, но довольно часто гостили в 
«Пенини», где после ухода на пенсию в доме, где отлично 
хозяйствуют её дочь Нора и её муж, место для постоянного 
проживания было предложено и Велте. Столетний дом пере-
строен, дополнен новыми помещениями и городскими удоб-
ствами, но почти что чудесным образом нетронутой осталась 
комната, где на свет родилась Велта, и именно её она сей-
час может использовать и для работы, и для ночного отдыха.   

«Возвращение к истокам своей жизни, к детским тро-
пам, под кроны посаженных дедом и отцом лип, каштанов и 
дубов, вечно зелёной столетней золотистой ели настраива-
ет на душевное спокойствие, которое и нужно для тщатель-
ной, спокойной и творческой работы», – Велта признаёт, что 
именно о таком последнем этапе жизни она мечтала в напря-
женные годы трудовой жизни, где было достаточно вызовов 
и испытаний, необходимость пережить трагедию, связанную 
с ранней утратой сына.   

НЕПРИХОТЛИВОСТЬ ДЕДА 
Примером для выживания в условиях меняющихся вла-

стей, двух мировых войн, народных бед и относительного 
обновления в течение всей жизни для неё и её сестёр был 
отец. Писательница допускает, что именно у него она боль-
ше всего училась быть наблюдательной по отношению к 
природе, людям и окружающим событиям, чтобы увиденное 
и узнанное потом содержательно рассказать в семье и на 
работе.  Он рассказывал о своих впечатлениях, находя мет-
кие слова, и с добросердечным юмором. Отец мог унаследо-
вать этот яркий и образный язык от своего отца Фридриха, 
стройного кучера Попеского поместья и большого юмориста, 
который в своё время шесть лет отслужил в царской гвардии 
в Петербурге, а в поместье был известен своим остроумием 
и хорошим почерком. Конечно, и девушкам он нравился, но 
сам он выбрал горничную управляющего Катрину, которая 
позднее и стала бабушкой Велты.   

«Дедушки не стало, когда мне было три года, но что-то из 
его жизненной философии в нашей семье возможно неуло-
вимо, но несомненно осталось. Прежде всего скромность, 
потому что он не признавал накопления вещей как самоцель 
и любой ценой, а воспринимал их только как средство для 
удовлетворения духовных потребностей.  

Мне радостно от того, что это соблюдается и в семье мой 
дочери Норы, которая сейчас хозяйничает в «Пенини». В 
семье главным считается гармония с природой и во взаимо-
отношениях, и именно этим целям подчинены и жизненное-
пространство, и окрестная территория», – Велта с гордостью 
показывает необычно просторный и хорошо ухоженный газон 
перед домом, который огорожен забором, сбитым из соб-
ственноручно срубленных мелкоствольных деревьев. Почти 
символичный, потому что не был помехой для местного бар-
сука, чтобы подобраться к виноградной лозе и съесть весь 
ожидаемый урожай этого года… Зайцев, которые раньше 
имели обыкновение навещать огород и грызть кору плодовых 
деревьев, в «Пенини» видно меньше, а кабаны вообще заме-
чены не были», – Велта объясняет это вырубкой окрестного 
леса и охотой, стимулируемой для борьбы со свиной чумой.  

НЕИСЧЕЗАЮЩАЯ ЦЕННОСТЬ СОВЕТОВ ОТЦА 
В углу ухоженного газона в память об отце как о пчеловоде 

установлен символический улей. Уходом за этими насекомыми 
он начал заниматься ещё в начале колхозной эры, когда была 
отнята земля и исчезла возможность заработать выращивани-
ем овощей и цветов. Напротив, пчёл разрешалось держать без 
ограничения, даже сахар выделяли для их подкормки, и мама 
из 30 ульев мёд возила на базар целыми вёдрами.  

«Отец, выражаясь современным языком, был очень ком-
муникабельным. И в немецкое, и в русское время он был 

Спокойно и творчески

С флоксами в ожидании осени.

Велта (справа) с близкими на выпускном внука Мартиньша. 

Велта и Вилнис в свой 
самый светлый день. 

назначен старостой посёлка. Постоянно старался следить за 
всем новым, совершенствовать себя и среду, в которой жил», 
– Велта признаёт, что для её рассказов, описаний об исто-
рии края, его людях и навыках ремесла местных жителей 
бесконечно полезными были знания, которые она почерп-
нула, наблюдая за отцом на работе и за его отношением к 
разным жизненным ситуациям.  Отец один из первых в воло-
сти начал выращивать клубнику, помидоры, позднее также 
цидонию, аронию, рододендроны. Что необычно для сель-
ского посёлка, купил радиоприёмник, приобрёл небольшую 
молотилку зерна, во времена Улманиса получил Почётный 
знак за сотрудничество с Государственным статистическим 
управлением. В послевоенные годы освоил черно-белую и 
цветную фотографию, приобрёл навыки киносъёмки, долгие 
годы был охотником, участвовал в выставках, которые устра-
ивали общества садоводства и пчеловодства.   

«В отличие от своего мужа, который принимал активное 
участие и в общественной жизни, у мамы в жизни было три 
главных приоритета: отец, дети и хозяйство. Сама она как бы 
оставалась в стороне, отдавая семье бесконечную и безус-
ловную любовь. Для своих ей ничего не было тяжело, мама 
гордилась каждым нашим успехом», – из рассказа Велты 
можно почувствовать, что она отвечала родителям тем же, 
что, как и всем остальным детям семьи Петравичей, не поме-
шало выбрать свой путь и идти по жизни своей дорогой.   

 
ЧЕРЕЗ ВЕНТСПИЛС НАЗАД В «ПЕНИНИ»   

Эта дорога вначале привела Велту в Попескую основ-
ную школу, о 150-летней истории которой и её учителях 
в несколько юмористическом, и одновременно серьёзном 
видении в начале этого столетия вышла её первая книга 
“Mūsējā” («Наша»). 

Затем учёба в Вентспилсской средней школе № 1 им. Яна 
Фабрициуса и в Рижском педагогическом институте, после 
ликвидации которого окончила филологический факультет 
Латвийского государственного университета.  Возвращение 
в Вентспилс, работа в Попеской, позднее в Анцеской основ-
ной школе, в родной волости мужа-моряка.  Вилнис работал 
в Вентспилсе, где молодой семье выделили так нужную им 
квартиру, поэтому вскоре туда перебралась и Велта с деть-
ми. Привыкшие к сельским просторам и природе супруги в 
городе всё же не чувствовали себя достаточно комфортно, 
поэтому решили строить свой дом за пределами центра, 
в Криевлауки, где сейчас живёт семья внука Каспара и её 
полугодовалая правнучка Оливия.  

В то время работа для Велты нашлась в недалёкой 
Таргальской основной школе, где она учила детей до самой 
пенсии, а Вилнис продолжал работать в порту и на рыболо-
вецких судах. Через какое-то время найдя работу в лесни-
честве Риндас, присоединился к Велте в «Пенини», где она 
в чудесной атмосфере родного дома, воодушевляемая вну-
ками Каспарсом и Мартиньшем, которые иногда и мешали, 
продолжила краеведческую и литературную работу. Она при-
знаёт, что для её детской книги “Brāļi” («Братья») прототипов 
далеко искать не нужно было, потому что «она о мальчиках, 
которые свои первые шаги делали, окруженные пониманием 
и любовью родителей, бабушки и дедушки».   

ЧТО ОЗНАЧАЮТ СЛОВА “PĪSALS” И “LORCBIKSS”?    
И краеведческой, и литературной работой Велта смогла 

серьёзнее заняться после восстановления независимости 
Латвии, время от времени публикуя тексты из истории своей 
семьи в республиканской прессе, своими юмористическими 
рассказами “Услышанные в автобусе разговоры» на диалек-
те жителей Попе делилась в газете города Вентспилса и края 
и в аудиториях людей культуры.  

«На мой взгляд, это было неоднозначное время, кото-
рое можно оценивать двояко. Я могла изучать и популя-

ризировать диалект жителей 
Попеской волости, который 
считаю самым колоритным 
и правильным ответвлени-
ем диалекта тамниеков или 
говора так называемых вен-
тиней. И так же естественно 
от него, как от старомодного 
и умирающего, многие отка-
зались, с шиком демонстри-
руя ставшие модными англи-
цизмы. И так же необратимо 
в годы перемен вдруг воз-
ник, а порой казался исче-
зающим, интерес к истории 
своего края и его людей. 
Ведь что такое в нашей воло-
сти Десциемс, Топциемс, Кирциемс, Веде, Спиньнциемс, 
Зидлауки и Яунмуйжа, если в Интернете доступны подробные 
сведения о Мексике, Новой Зеландии или Южной Африке, и 
билет туда купить нет проблем?», – обращаясь к ретроспек-
тивному обзору лет противоречивых перемен во всех обла-
стях жизни, говорит писательница.  

«Может быть, это потому, что мы слишком инертны, чтобы 
осознать, какие интересные люди жили и живут здесь же, 
рядом с нами, какие достойные сериалов страсти и челове-
ческие трагедии происходили здесь же, по соседству.  Что 
означают звучащие из уст стариков вроде как по-латышски, 
но гораздо более сочные слова “pančiņš”, “pīsals”, “vojēzam”, 
“bens”, “mazķoņks” или “lorcbikss”? Неужели мы действитель-
но настолько богаты другими культурными и исторически-
ми ценностями, что свои можем выкинуть на помойку? Так 
как вполне возможно, что в будущем мы об этом пожалеем 
и захотим вернуться к корням народного языка и традиций.  
Поэтому необходимо искать, собирать и сохранять это богат-
ство, пока не поздно», – эти истины звучат банально пра-
вильно, если бы только свои люди уже не оценили, насколь-
ко они современны и правдивы. Это подтверждает хотя бы 
уже ставший библиографической редкостью, изданный вме-
сте с дочерью Норой Калмане сборник “No Popes un popiņu 
agrāko laiku dzīves un sadzīves” («Из жизни и быта Попе и 
жителей Попеской волости в прежние времена»). Он даёт 
представление о почти 800-летней истории этого посёлка, 
тамошних событиях и самых заметных людях с древних вре-
мён до наших дней, об учреждениях и предприятиях, кото-
рые здесь были когда-то и по-прежнему работают.  Похожая 
ситуация и с малоформатными книжками “Gan saulaina, gan 
...” («И солнечная, и…») и “Mūspusē” («В нашей стороне»), в 
которых за литературным покровом можно почувствовать и 
узнать местных людей, события и, возможно, самое главное 
– царивший здесь когда-то наивный сельский лиризм, кото-
рый понемногу исчезает в ветрах прагматичного космополи-
тизма. Велта не скрывает радости, что в этой работе, прямо 
и косвенно, в поисках старых документов, фотографий и ещё 
оставшихся в живых свидетелей истории ей помогает полу-
чившая образование по специальности – специалист по зем-
леустройству – дочь Нора, которая работает в Вентспилсе. А 
также зять Юрис помогает транспортом при выезде в посёл-
ки, так как именно о них Велта пишет следующие тексты, 
которые обобщены в семи отдельных папках, которые, воз-
можно, никогда не будут изданы в виде книги.   

«Ничего, отдам их музею, библиотекам или самоуправле-
ниям в качестве семян для дальнейших исследований. Верю 
и надеюсь, что такие будут, потому что познание прошло-
го вселяет надежду и уверенность в будущем», – Велта из 
«Пенини» или Peniņveltiš, как её на своём диалекте любовно 
называют жители Попеской волости, не грустит. Потому что 
на ум ей приходят и другие идеи. 
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И снова впереди выход-
ные дни, и снова один 
особенный день. В суб-
боту, 24 августа – День 
Бертулиса. В день 
Бертулиса делали всё, 
но особенно наблюда-
ли за погодой – какой 
она будет в этот день, 
такой будет всю осень. 
И если в этот день исчез-
нут ласточки, то на День 
Микелиса будет идти 
снег. 

В старые време-
на латыши счи-
тали, что День 
Б е р т у л и с а 
– это самое 

настоящее начало време-
ни брусники. Именно из 
ягод, собранных с этого 
дня, получалось самое 
вкусное варенье. В настоя-
щее время леса уже полны 
брусники, а на базаре её 
можно купить уже в тече-
ние двух недель. Сейчас 
начинается и время осен-
них грибов. 

В этом вы можете убе-
диться сами – или отправ-
ляйтесь в лес, или на 
специальную ярмар-
ку Дня Бертулиса. На 
Вентспилсском рынке в 
Старом городе снова съе-
дутся домашние произво-
дители со своими делика-
тесами и разными вкусно-
стями, а также ремесленни-
ки, которые предложат вам 
разнообразные изделия, 
изготовленные ими за лето. 
Будет и весёлая музыка! 

Любители культуры уже 
знают, что на этой неде-
ле проходит ежегод-
ный музыкальный фести-
валь, посвященный памя-
ти нашей выдающейся 
оперной певицы Алиды 
Ванес. В этом году кон-
курсное жюри возглавля-
ет выдающаяся оперная 
певица Майя Ковалевска. 
В течение недели прохо-
дил напряженный конкурс 
юных вокалистов, а имен-
но в субботу вечером, в 
19 часов, в концертном 
зале «Латвия» состоит-
ся гала-концерт с участи-
ем оркестра фестиваля 
под управлением дири-
жёра Айгара Мери, опер-
ной певицы Лиены Кинчи 
и лауреатов конкурса. В 
программу концерта вклю-
чены жемчужины оперной 
музыки В. А. Моцарта, Г. 
Ф. Генделя, Г. Доницетти и 
других композиторов. 

Интересная выстав-
ка ждёт вас в замке 
Ливонского ордена – кол-
лекция, созданная в резуль-
тате прогулок одной семьи 
Пляварайсов. На выстав-
ке экспонируется янтарь, 
найденный в результате 
азартной охоты семьи. Это 
стоит видеть! Экспозицию 
дополняют имеющиеся в 
фондах Вентспилсского 
музея ветряные фонари и 
две крупноформатные кар-
тины, посвященные теме 
рыболовства 50-60-х годов 
прошлого века, которые 
очень органично допол-
няют и другие выставки, 
экспонируемые в замке. 
Приходите и наслаждай-
тесь! 

День 
Бертулиса

(Продолжение. Начало в N 30.)

В описании похорон Антманиса упомина-
ется большое число металлических вен-
ков, которые были установлены возле 
могилы. Эти странные венки на латвий-
ских кладбищах появились в конце XIX 
века – как своеобразная, невиданная 
«кладбищенская мода». 

Страницы жизни ушедших

Д ля изготовления таких венков 
требовалось истинное мастер-
ство кузнеца – цветы различной 
формы, листья, стебли, вьющи-
еся растения, все выкрашено в 

соответствующие цвета. Они были очень 
дорогими, поэтому украсить могилу усопше-
го металлическими венками могли только 
зажиточные люди. Для того чтобы венок 
дольше сохранялся и металлические цветы 
не ржавели, венки помещали в овальные 
жестяные «ванны», на которые прикрепля-
ли соответственно вырезанное стекло. Так 
как венок должен был быть хорошо виден, 
«ванну» помещали под наклоном на осо-
бый «пьедестал». Старые вентспилчане 
рассказывали, что эта мода на металличе-
ские венки продолжалась и после Первой 
Мировой войны. В 50-е – начале 60-х годов 
минувшего столетия кое-где на вентспилс-
ских кладбищах можно было увидеть эти 
уникальные погостные украшения, правда, 
в известной мере пострадавшие от ванда-
лов – с разбитыми стеклами, сломанными 
венками. Приходилось слышать даже о том, 
что венки уносили вентспилсские пионеры, 
чтобы во время кампании по сбору металло-
лома сдать их в пункты приема, где их при-
нимали без всяких сомнений… 

На кладбище Кантсонов таких металли-
ческих венков когда-то было очень много, 
один другого роскошнее, с учетом уровня 
благосостояния тех, кто там покоится. Не 
напрасно мы ранее упомянули о «кладби-
щенской моде». С течением времени меня-
лись традиции обустройства могил – форма 
надгробия, материал, из которого изготавли-
вались заборы, и их высота, не говоря уже 
о памятниках, в создании которых сочета-
лись желание близких и воображение каме-
нотеса. Памятники в форме обелиска поя-
вились во второй половине XIX столетия. 
На кладбище Кантсонов памятников подоб-
ного типа много, например, всем предста-
вителям рода Гутшмитсов. Еще раньше на 
могиле ставили чугунные, словно кружев-
ные, кресты с табличками, на которых были 
имя, фамилия усопшего (у женщин еще и 
девичья фамилия), даты рождения и смер-
ти. Один такой крест с табличкой заставил 
вспомнить уже несколько раз упоминавший-
ся «Вентспилсский рассказ» Анны Бригадере 
о прекрасной Луции Дункер. Если ранее 
казалось, что это имя, а также романтиче-

ский сюжет – плод воображения писательни-
цы, то кладбище Кантсонов свидетельствует 
о том, что род Дункеров в Вентспилсе дей-
ствительно проживал, а именно, на табличке 
мы видим имя Фридриха Дункера, умерше-
го в 1891 году. По возрасту это мог бы быть 
отец Луции… во всяком случае, такая догад-
ка появилась у автора. 

К некоторым памятникам или крестам 
прикреплены своеобразные эмблемы. Одна, 
которая, кажется, характерна для перио-
да романтизма, изображает якорь, крест и 
сердце, что символизирует надежду, веру 
и любовь. Символы трех прекраснейших 

чувств в различных комбинациях в XIX веке встречаются 
на кольцах, сактах и медальонах, в вышивке (особенно в 
оформлении церквей), витражах, декоративных деревянных 
и кованых изделиях, однако на кладбище подобное довелось 
увидеть впервые. 

Возвращаясь к «кладбищенской моде», необходимо упо-
мянуть один из памятников, возможно, самый популярный на 
всем кладбище (если уместно, говоря о кладбище, так выра-
зиться). Это так называемая «могила Лизини», сестры Анны 
Бригадере Лизе Приекшате. Памятник выполнен из цемента 
в форме гроба. Сейчас уже никто не скажет, почему вент-
спилсский торговец Приекшатс решил поставить своей рано 
умершей красавице-супруге такой странный, даже немного 
пугающий памятник. Может быть, когда-то на нем было имя, 
может, и нет… Крест самого Приекшатса сломан, а могила 
их маленького ребенка только угадывается. Если бы Лизе не 
была сестрой знаменитой латышской писательницы, никто 
бы не знал о ее могиле, а так хоть изредка кто-нибудь поло-
жит на цементный гроб цветочек или поставит свечку… 

На кладбище Кантсонов покоятся и многие известные 
капитаны и другие «морские волки», как немцы, так и латы-
ши. Когда-то они ходили на кораблях по Балтике и Атлантике, 
по другим морям и океанам, под парусами или на первых 
больших пароходах. С 1996 года к их полку присоединился и 
капитан легендарной «Роты» Арвидс Лудевикс – бесстраш-
ный латышский моряк, который до последнего момента ста-
рался спасти несколько сотен своих земляков от «красной 
чумы» в мае 1945 года, за что поплатился десятью годами 
собственной жизни, проведенными на каторге. 

Любое кладбище – это то место, где мы вспоминаем те 
поколения, что были до нас, размышляем об их жизнях, 
насколько мы можем о них узнать из надгробных надписей, 
эпитафий, возможно, из ранее услышанного или прочитан-
ного. Это словно огромная книга человеческой истории, и 
пусть ее прикрывает вуаль печали и траура, но в то же время 
она вызывает неподдельный интерес. Кладбище Кантсонов 
является именно такой книгой, в которой много, очень много 
страниц, и каждая страница – это чья-то жизнь. Страницы на 
разных языках – латышском, немецком, ливском, польском, 
на позднейших захоронениях – русский. Может быть, каждо-
му истинному вентспилчанину, каждому, кто любит свой 
город, а значит, уважает тех, кто его строил, стоило бы ино-
гда на минуточку задержаться на кладбище Кантсонов (даже 
в том случае, если здесь нет могил родных). Те, кто покоится 
здесь, определенно, это заслужили. 

Эмблема у подножия креста –  
крест, якорь, сердце. 

Памятная надпись Фридриху Дункеру.

Так называемая «могила Лизини» с 
памятником в форме гроба. Чья-то 
заботливая рука оставила свечку. 
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Прекращена деятельность 
банка PNB
В четверг поздно вечером была оста-
новлена деятельность банка PNB (ранее 
«Norvik banka»). Данное решение было 
принято, чтобы не произошло утечки 
средств, так как учреждение столкнулось 
с финансовыми трудностями. Клиентам 
банка будут выплачены гарантирован-
ные возмещения на сумму 297 млн 
евро. Из госбюджета на осуществление 
выплат не будет потрачено ни единого 
центра, пообещал премьер Кришьянис 
Кариньш. 

Предлагают списать долги 
лицам с низкими доходами 
Министерство юстиции предлагает 
новый законопроект, который предусма-
тривает освободить от долговых обя-
зательств частных лиц с низкими дохо-
дами, если сумма долга невелика. На 
сегодняшний день процесс неплатеже-
способности может быть начат, если 
сумма долга составляет 5000 евро и 
более, а в будущем эта сумма могла бы 
составить 2000 евро и более. 

Для поддержки медиа 
затребовали дополнительно 
8,5 млн евро 
На поддержку общественных медиа в 
2020 году Министерство культуры затре-
бовало из госбюджета дополнительно 
более 8,5 млн евро. Большая часть этой 
суммы должна пойти на компенсацию 
недополученной прибыли от рекламы – 
в 2020 году она могла бы составить 7,1 
млн евро.  

Парадниекса оставили 
в стороне 
На минувшей неделе не удалось избрать 
председателя совета Фонда обществен-
ной интеграции, так как обоим канди-
датам – министру культуры Наурису 
Пунтулису и председателю правления 
Курземского центра НГО Инесе Силине 
– не хватило голосов. Ранее подвергну-
тый критике Имантс Парадниекс на эту 
должность не выдвигался. 

Планируют централизовать 
госучреждения в одном 
здании 
В течение двух лет будет оценивать-
ся возможность централизовать макси-
мально возможное число госучрежде-
ний в одном здании. Сейчас 88 государ-
ственных учреждений используют 236 
зданий или их части в Риге. Самое боль-
шое число используемой недвижимости 
– 33 – у Министерства здравоохранения, 
за которым следует Министерство вну-
тренних дел (31) и Министерство юсти-
ции (28). 

В Риге наконец избран 
новый мэр  
Председателем Рижской думы офици-
ально избран Олег Буров, который до 
сих пор занимал должность вице-мэра. 
Его поддержали 35 думцев. O. Буров 
был избран в последний день до истече-
ния срока. Если бы этого не произошло, 
в Рижской думе были бы объявлены вне-
очередные выборы, на что надеялась 
оппозиция. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, 
E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

недобросовестно относится к выполнению 
договорных обязательств. Если бы VARAM 
при этих условиях не разорвало договор, 
то существовал бы объективный риск, что 
государство потеряет выплаченное финан-
сирование, и такие действия учреждения 
оценивались бы как халатность и несоответ-
ствие принципам финансовой осмотритель-
ности, акцентировалось в суде. Верховный 
суд согласился с выводами окружного суда о 
том, что в конкретных обстоятельствах мини-
стерство обоснованно отдало преимущество 
интересам общества в отношении эффек-
тивного использования публичного финан-
сирования, эффективного контроля и раци-
онального расходования средств в проти-
вовес интересам ООО «Winergy» сохранить 
договор. 

Оливер Брамуэлл, председатель правле-
ния «PNB banka» (ранее «Norvik banka»), в 
группу которого входит «Winergy», ранее в 
интервью агентству LETA отметил, что про-
цесс неплатежеспособности ООО «Winergy» 

С сомнительного потенциального создателя 
ветряного парка взыскана половина от 2,13 млн евро

Обвиняемый в тяжких преступлениях и ограниченный в праве выполнять обязанности председателя Вентспилсской городской думы 
Айварс Лембергс в понедельник, 19 августа, во время заседания суда пожаловался, что ему до сих пор не удалось найти для себя 
нового защитника. Однако суд не позволил его стороне в очередной раз «тянуть резину» в деле и дал два дня, чтобы он нашел себе 
нового адвоката, иначе суд примет решение о назначении защитника, оплачиваемого государством. 

Невзгоды Лембергса в ходе 
судопроизводства: жалуется, 
что ни один адвокат не может ему помочь

У А. Лембергса необходимость 
в новом адвокате возник-
ла после того, как 25 июня во 
время судебного заседания нео-
жиданно о выходе из команды 

по защите А. Лембергса заявил фактически 
его главный защитник в судебном процессе, 
длящемся более 10 лет, адвокат Раймондс 
Крастиньш. Большую загадочность ситуации 
придал тот факт, что Крастиньш в большой 
спешке вообще прекратил деятельность в 
адвокатуре, обосновав свои действия пробле-
мами со здоровьем. 

А. Лембергс утверждал, что ему не уда-
лось найти нового защитника из-за слишком 
интенсивного графика судебных заседаний. 
То есть ни одному из адвокатов, с которым 
он связывался, график не позволяет взять 
на себя процесс, в котором судебные засе-
дания происходят четыре раза в неделю. 
Кроме того, А. Лембергс поинтересовался у 
суда, будет ли его новому защитнику дано 
время, чтобы ознакомиться с судебными 
материалами. На это прокуратура уже ранее 
отметила, что не видит для этого оснований, 
так как одна из адвокатов активно работала 
по делу А. Лембергса уже долгие годы, и, по 
сути, она в состоянии полноценно рассма-
тривать дело. 

«То, что он [Крастиньш] болен, по наше-
му мнению, никоим образом не сужает и не 
ограничивает обязанность суда рассмотреть 
это дело при наличии имеющегося соста-
ва адвокатов. По мнению [прокуроров], суд 
[для поиска нового адвоката] может назна-
чить любой срок, но он не должен влиять на 
число заседаний суда. Другими словами, то, 
что он ищет еще одного адвоката, не явля-

ется ограничением [для рассмотрения уго-
ловного процесса]. A. Лембергсу достаточ-
но имеющихся адвокатов, он имеет право 
параллельно искать третьего, однако по 
этой причине нельзя откладывать судебный 
процесс», – сказал ранее прокурор Юрис 
Юрисс. 

В свою очередь, А. Лембергс выразил 
непонимание: «Если 12 лет дело в суде, 
а ранее было досудебное расследова-
ние. (..) Он должен ознакомиться с тома-
ми? Должен. Нужно прослушать судеб-
ные заседания, которые прошли до деба-
тов? Нужно. Выступление на дебатах – 13 
месяцев читали прокуроры – следовало бы 
ознакомиться». 

В понедельник суд указал А. Лембергсу, 
что он не может принять решение об изме-
нении графика, пока такого ходатайства не 
подал защитник. Лембергс ответил суду, 
что адвокат не может заключить с клиентом 
договор, если ему это не позволяет график. 
После чего суд заявил, что в распоряже-
нии А. Лембергса два дня, чтобы до среды 
заключить договор с защитником, иначе суд 
обратится с ходатайством обеспечить ему 
адвоката, которого оплачивает государство. 

Следующее заседание суда назначено на 
26 августа. 

Р. Крастиньш являлся одним из адвокатов 
А. Лембергса, который непрерывно старал-
ся затянуть судебный процесс. «Было кон-
статировано, что он неоднократно дебати-
ровал по одному и тому же факту или деба-
тировал по таким обстоятельствам, которые 
вообще не связаны с конкретным делом, – 
то есть затягивал процесс. И суд также кон-
статировал данный факт», – ранее сказал 

порталу BNN Ю. Юрисс. 
Он также подчеркнул, что в процессе 

судопроизводства А. Лембергса в данный 
момент самой большой проблемой являет-
ся то, что закон интерпретируется со злым 
умыслом. Государственные обвинители 
часто обвиняются в том, что не дают выска-
заться с целью защиты во время деба-
тов, хотя их целью является предотвратить 
попытки затянуть судебный процесс. 

Уже сообщалось, что прокуроры ранее 
во время судебных дебатов ходатайство-
вали о применении к А. Лембергсу вось-
ми лет лишения свободы с конфискацией 
имущества, а также денежного штрафа в 
размере 150 минимальных месячных окла-
дов, или в размере 64 500 евро. Прокуроры 
начали дебаты в феврале прошлого года 
и свое выступление на дебатах завершили 
в марте этого года. Прокуратура обвиняет 
А. Лембергса в получении взяток в особо 
крупных размерах, легализации финансо-
вых средств и имущества, полученных пре-
ступным путем, служебном подлоге, уча-
стии в имущественных сделках, которые 
ему были запрещены в связи с занимаемым 
служебным положением, а также корыст-
ном использовании служебного положения 
и других преступлениях. 

Обвиняемым по делу проходит и сын 
Лембергса Анри Лембергс, а также партнер 
Лембергса по бизнесу Ансис Сормулис. К 
А. Лембергсу прокуратура требует приме-
нить меру пресечения в виде лишения сво-
боды сроком на пять лет и шесть месяцев с 
конфискацией имущества, к А. Сормулису – 
наказание в виде лишения свободы сроком 
на семь лет с конфискацией имущества. 

был отменен решением Верховного суда, 
ветряной парк фактически был построен, 
и заключенный с министерством договор 
выполняется, что способствует уменьше-
нию эмиссий газов, вызывающих теплич-
ный эффект. Он также подчеркнул, что в 
основе принятия решения министерством 
лежат обстоятельства, которые возникли во 
время работы прежнего руководства ООО 
«Winergy», когда предприятие еще не нахо-
дилось под контролем «PNB banka». 

Следует напомнить, что обе стороны – банк 
и предприятие – в свое время были связаны 
основательным скандалом и судопроизвод-
ством, в котором в получении мошенническим 
путем 15 млн евро от бывшего AО «Norvik 
banka» обвинялись лица, которые были свя-
заны с ООО «Winergy». Обвиняемыми по 
делу проходили три эстонских гражданина – 
Андрюсс Петерсон, Алари Пиперал и Хенри 
Треуде, а также четыре гражданина Латвии – 

Юрий Шапуров, Алдис Упениекс, Янис Ванкс 
и Илзе Берзиня. Часть средств были выда-
ны в качестве займа предприятиям, которые 
на тот момент уже находились в состоянии 
фактической неплатежеспособности и были в 
момент совершения преступного деяния под 
контролем вовлеченных лиц. В передаче ЛТВ 
«De facto» в январе прошлого года рассказы-
валось о том, что принадлежащая эстонцам 
компания ООО «Winergy» и связанные с ней 
фирмы от «Norvik banka» получили кредиты – 
около 50 млн евро – на строительство ветря-
ного парка. Спор возник, когда банк начал 
упрекать в том, что ему не хотят возвращать 
деньги, а ООО «Winergy» обвинило банк в 
том, что он отнял ветряную электростанцию. 
Позднее стороны подписали мировое согла-
шение. Ветряной парк оказался под контро-
лем банка, а по возможному факту мошен-
ничества с кредитами было начато уголовное 
расследование. 
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Коха и Сухаревс – 
чемпионы Латвии 
Чемпионами Латвии в отдельных 
упражнениях стали вентспилсские 
тяжелоатлеты Ребека Коха и Ритварс 
Сухаревс. В рывке и толчке Сухаревс 
добился наилучших результатов по 
таблице Синклера – 190,09 и 240,62 
очка. В обеих дисциплинах сере-
бро у Артурса Плесниекса, третий – 
Вадим Кожевников. Среди дам золо-
то у Кохи, затем следуют Даниела 
Иванова и Вероника Бездольная. 

ФК «Вентспилс» пережил 
тяжелое поражение 
в Португалии 
Тяжелое поражение в ответной 
игре третьего тура квалификации 
Европейской лиги УЕФА потерпел 
клуб ФК «Вентспилс», который про-
играл пятому сильнейшему клубу 
этой страны «Vitoria» со счетом 0:6. 
По сумме двух игр вентспилчане 
проиграли 0:9.

Клесов – лучший тренер 
месяца 
Обладателем титула лучшего тре-
нера июня в чемпионате Латвии по 
футболу стал главный тренер ФK 
«Вентспилс» Игорь Клесов, кото-
рый получил наивысшую оценку от 
Тренерского совета Латвийской фут-
больной федерации. На приз луч-
шего игрока месяца претендовал 
и легионер вентспилсского клуба 
Лукас Виллела Резенде, однако 
награду получил лидер RFS Дарко 
Лемаич. 

Колесов покидает 
Вентспилс 
Защитник ФK «Вентспилс» Никита 
Колесов покинул команду и заклю-
чил договор с клубом сильнейшей 
лиги Румынии «Botosani». В послед-
нее время невыразительно играв-
шего Колесова больше не пригла-
шают в сборную Латвии, с июня он 
не входит и в состав вентспилсской 
команды. 

Арентс завоевал 
единственную победу 
для Латвии 
В командном чемпионате Европы во 
второй лиге в составе латвийской 
команды прыгун с шестом Марекс 
Арентс завоевал единственную побе-
ду для сборной. Вентспилчанину 
удалось преодолеть 5,50 м. Второе 
место в своих дисциплинах занял 
Янис Лейтис: он финишировал вто-
рым в спринте на 200 м и эстафете 
4x400 м. Третье место заняла пры-
гунья с шестом Илдзе Бортащенока 
– 3,95 м. 

Приглашают участвовать 
в Пилтенском забеге 
В августе в Пилтене пройдет еже-
годный Пилтенский забег, в котором 
участники будут соревноваться на 
дистанциях 5 и 10 км. Состязания 
одновременно станут чемпиона-
том Вентспилсского края. Пройдут 
и соревнования по скандинавской 
ходьбе на дистанции 5 км. Начало 
состязания в 14:00 для детей и в 
15.45 – для взрослых. Заявки можно 
подавать до дня мероприятия. 

Календа – чемпион 
Балтии 
На прошедшем в Лимбажи чемпио-
нате Балтии среди юниоров победи-
телем в четверках стал вентспилча-
нин Екабс Календа, который также 
стал обладателем серебра в двой-
ках на дистанции 200 м. У Алины 
Михайловой бронза на дистанции 
500 м. Среди взрослых чемпио-
ном Балтии в четверках стал Денис 
Волков.

Вероятно, многие взрослые помнят, как в детстве хочется попробовать 
что-нибудь новенькое и необычное, так и тянет нашалить. Но что делать, 
если в интернете можно легко найти описания различных опасных экспе-
риментов, а о том, что они могут нанести вред, наши дети даже не заду-
мываются? О том, как уберечь их от необдуманных поступков, рассказы-
вает психолог Ивета Ауните. 

Лето продолжается, и ещё какое-то время мы сможем наслаждаться летними условиями 
погоды. Дети ещё смогут наслаждаться летними радостями вплоть до первого школь-
ного дня – 1 сентября, также у каждого из нас будет прекрасная возможность отдохнуть 
на свежем воздухе. По данным норвежского метеорологического сайта погоды «YR.no», 
в Вентспилсе до сентября дни будут в основном солнечными и тёплыми! 

К ак пояснили в городской поли-
ции самоуправления, которая 
ответственна за порядок на 
пляже Голубого флага и руко-
водит спасательной службой, 

различия связаны с тем, что измерения 
температуры воды производятся в раз-
ных местах. 

Например, спасательная служ-
ба муниципальной полиции на пляже 
Голубого флага температуру воды в 
море измеряет трижды в день. Это дела-
ется не возле самого берега, а немного 
глубже, в период с 10:00 до окончания 
дежурства, в 22:00. Затем результаты 
измерения оперативно корректируют-
ся на информационных табличках на 
пляже и городском портале. 

Латвийский центр окружающей 
среды, геологии и метеорологии обоб-
щает данные измерений в различных 
местах на территории города, однако 
гидрологические измерения, в данном 
случае – температуры воды – проводят-
ся в бассейне Вентспилсского яхтенно-
го порта. Он соединен с устьем Венты, 
но не именно с морем, поэтому могут 
возникать существенные различия 
между температурой на пляже в откры-
том море, где измерения производит 
спасательная служба, и показаниями в 
акватории Яхтенного порта, где измере-
ния осуществляет ЛЦСГМ. 

Полиция также напоминает: если 
ветер на море дует с берега, то даже в 
самый теплый день вода в море будет 
холодной, а если ветер дует с моря, 
то температура воды может быть даже 
равна температуре воздуха. 

Какова на самом 
деле температура 
воды в море?
Каждое лето многие вентспилчане 
в недоумении пожимают плечами и 
пытаются понять, какова же на самом 
деле температура воды в море – на 
пляже Голубого флага. Информация 
возле входа на пляж, на домашней 
странице города и на домашней стра-
нице Латвийского центра окружаю-
щей среды, геологии и метеорологии 
зачастую различается. Почему? 

Как уберечь детей от 
опасных экспериментов?

З абросать машину соседа яйцами, 
выкинуть с десятого этажа поли-
этиленовый мешочек с водой, 
закрыть девочку в мужском туале-
те, выкурить с друзьями по сига-

рете… Иногда детские шалости не настолько 
невинны, как кажется самим детям. Друзья, 
одноклассники, знакомые имеют важное зна-
чение в жизни любого ребенка, подростка и 
молодого человека. Естественно, что иногда 
ради пущего веселья хочется подурачиться 
и поэкспериментировать. Однако не всегда 
дети и молодежь способны оценить, насколь-
ко это может оказаться опасно, а иногда под-
ростку просто сложно отказаться и сказать 
«нет». 

ПОЧЕМУ ТРУДНО ОТКАЗАТЬСЯ 
ДЕЛАТЬ ТО, ЧТО ХОТЯТ ДРУГИЕ? 

Пойти против авторитета – настоящий 
героизм даже для взрослого, что уж говорить 
о ребенке или подростке. Ребенок может 
побояться выглядеть трусом, опасаться, что 
его станут игнорировать и оттолкнут, что над 
ним будут смеяться. Никто не хочет ока-
заться в изоляции или стать посмешищем. 
Особенно в подростковом возрасте, когда 
очень важно принадлежать к какой-нибудь 

группе и быть признанным. 
К тому же, нужно пом-

нить, что детям, подрост-
кам и даже молодым людям, 
которых еще нельзя назвать 
зрелыми, свойствен эгоцен-
тризм, что означает: «Если 
мне весело, то это весело». 
Это заблуждение, так как 
зачастую детям не хвата-
ет эмпатии и опыта, чтобы 
вовремя остановиться. 

НАУЧИТЬСЯ ГОВОРИТЬ «НЕТ» 
ОПАСНЫМ ЭКСПЕРИМЕНТАМ 

Для того чтобы уберечь детей от опасных 
ситуаций, родители могут обсуждать с ними 
различные вопросы, связанные с безопасно-
стью, а также развивать в них эмпатию, то 
есть способность сопереживать. Не менее 
важный навык – способность сказать «нет», 
поясняет психолог. 

Первыми, кому ребенок об этом расска-
зывает, являются родители, братья, сестры 
и другие члены семьи, важно не осуждать и 
не ругать за то, что он оказывает сопротив-
ление, которое взрослые ошибочно называ-
ют непослушанием, а уважать и прислуши-
ваться к мнению ребенка. Если он уже с дет-
ства будет знать, что его точка зрения имеет 
значение, то существует большая вероят-
ность того, что в нужный момент он сумеет 
сказать «нет» в двусмысленной или опасной 
ситуации. 

Родители должны объяснить ребенку, что 
даже в том случае, если он уже начал дей-
ствовать вместе с остальными, он в любой 
момент может уйти и отказаться участво-
вать. И не нужно чувствовать себя винова-
тым и оправдываться. Уверенного «Я не уча-
ствую!» должно быть достаточно. Еще хоро-
шо срабатывает фраза: «Мы уже слишком 
большие для таких глупостей!» – и предло-
жение заняться чем-то другим. 

KАК ПРЕОДОЛЕТЬ ДАВЛЕНИЕ 
СО СТОРОНЫ ДРУЗЕЙ?

Иногда ребенок не хочет участвовать в 
общей затее, но остальные оказывают боль-
шое давление, обзываются и угрожают. К 
таким ситуациям ребенка можно подгото-
вить, обучая его отказывать уверенно, повто-
рять «я этого делать не буду» столько раз, 

сколько потребуется, а также быть настой-
чивым и говорить: «Вы мне начальники? 
Почему я должен вас слушаться?» Если 
ничего не помогает, повернуться и уйти. 

Психолог поясняет, что ребенок может 
быть обеспокоен, не останется ли он после 
своего отказа без друзей. В этой ситуации 
родители могут обсудить с ребенком, что 
означают слова «дружба» и «хороший друг». 
Уважает ли хороший друг твое мнение? 
Станет ли хороший друг вынуждать уча-
ствовать в опасных поступках? Если друзья 
настоящие, то они не покинут, а, возможно, 
даже больше станут уважать человека, кото-
рый умеет противостоять давлению. 

ПОБУДИТЬ РЕБЕНКА ОБО 
ВСЕМ РАССКАЗЫВАТЬ 

Грань между стремлением ябедничать и 
говорить взрослым правду может быть очень 
зыбкой. Родители обязательно должны нау-
чить ребенка рассказывать о ситуациях, в 
которых кому-то может грозить опасность, 
например, если друзья планируют отпра-
виться к незнакомому водоему, чтобы осво-
ить там прыжки в воду с сальто или кто-то 
предложил попробовать одурманивающие 
вещества. Стоит убедить ребенка, чтобы он 
рассказывал родителям о ситуациях, в кото-
рых он чувствовал себя плохо, неуверенно, 
возможно, не ощущал себя в безопасности. 

Для того чтобы уберечь детей от опасных 
«подвигов», например, желания попробовать 
одурманивающие вещества, наряду с уже 
описанными методами следует обязательно 
просвещать их в вопросах воздействия таких 
веществ на организм человека, рассказы-
вать о риске, который они несут в себе. И 
самое сложное – с раннего детства приучить 
ребенка думать самостоятельно, подчерки-
вает психолог. 

Вплоть до 1 сентября будем наслаждаться летом!

К онечно, больше всего нас интере-
сует конец этой недели. И в суб-
боту, и в воскресенье (несколько 
больше) ожидается переменная 
облачность, но часто будет све-

тить солнце и осадков не будет. Спешите про-
вести конец недели у воды, так как в выход-
ные дни воздух прогреется до +22...+24 граду-
сов. Ожидается, что преобладающее в тече-
ние всей недели тепло повысит и температу-
ру воды в реках и озёрах. 

Новая неделя начнётся аналогично, к тому 
же ожидается, что температура воздуха повы-
сится до +25 градусов, во вторник погода 
резко изменится. Уже в понедельник вечером 
небо затянут дождевые облака, которые при-
несут осадки до вечера вторника. Потом небо 
снова прояснится, будет ярко светить солнце, 
и летняя и тёплая погода сохранится до сле-
дующих выходных. По-прежнему температу-
ра воздуха будет до +20...+22 градусов, будет 
дуть умеренный западный ветер. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Сообщение масс-медиа: 
Если обвиняемый в тяжёлых преступлениях председатель 
Вентспилсской городской думы Айварс Лембергс до 21 авгу-
ста не заключит соглашение с каким-либо адвокатом, то суд 
обратится в Латвийский совет присяжных адвокатов, чтобы 
обеспечить ему оплачиваемого государством защитника.  Это 
необходимо потому, что «команду» Лембергса в конце июня 
покинул адвокат Раймондс Крастиньш.  Лембергс объясняет 
отсутствие соглашения с новым адвокатом напряженным гра-
фиком судебных заседаний – четыре заседания в неделю. 

Лучший юрист - Фарс 
ницу за страницей в материалах дела, подготавливая законода-
тельные инициативы, поправки к законам и улучшения в порядке 
процедуры, чтобы хотя бы в будущем не допускать, что вообще 
допустимы такие методы в отсрочке рассмотрения различных дел.  

И в этом контексте, конечно, неважно, нашел ли господин 
Лембергс адвоката, или всё же нет. В конце концов, какой-нибудь 
адвокат всё равно будет…  К тому же сам процесс, кажется, утра-
тил свою главную «привлекательность» (во всяком случае с точки 
зрения обвиняемой стороны) – повышенный интерес общества и 
вместе с тем непрерывную публичность, что в свою очередь озна-
чает столь же непрерывную возможность выступать с различными 
скандальными заявлениями в СМИ. Так сказать, ну сколько можно 
об одном и том же.  Таким образом процесс наконец может из 
публичного пространства спокойно переместиться туда, где он и 
должен быть – в зал суда. Поэтому важным является совсем дру-
гой аспект: какие уроки из этого процесса извлекут все вовлечен-
ные в него стороны. Особенно те стороны, которые представляют 
или теоретически должны представлять интересы государства и 
общества. Судебная система, прокуратура, следственные органы, 
правительство и Сейм – именно этим институциям нужно было 
бы дружно взяться за руки, чтобы совместно улучшить капацитет 
всех правоохранительных органов, обеспечить такие процессуаль-
ные нормы рассмотрения различных дел, которые обеспечили бы 
и справедливое судебное разбирательство, и одновременно не 
позволяли бы участникам процессов с помощью различных мето-
дов уклоняться и «затягивать дела».  

Хорошей новостью для общественности может быть то, что 
снежный ком с альпийских вершин уже покатился, поэтому како-
е-то окончательное решение будет принято.   И в настоящее время 
даже не слишком важно – раньше или на полгода позже. Другое 
дело, что мы в любом варианте можем ждать апелляции и, воз-
можно, даже обращения господина Лембергса в Европейский суд 
по правам человека – с иском против Латвийского государства за 
неспособность рассмотреть дело в «разумные сроки».  Кто знает, 
может даже быть финансовое требование: смотрите, суд и мои 
преследователи столько-то и столько лет отказывали мне в моём 
законном праве легально (а не нелегально) руководить городской 
думой и городом. Можем не сомневаться, что суд первой инстан-
ции не последнее, что мы ещё увидим в этом процессе.  Так как в 
этой ситуации самым лучшим защитником для обвиняемого будет 
адвокат по фамилии Фарс.  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Еще один 
В порту задержан гражданин Латвии, нахо-
дившийся в полицейском розыске. 

Победа в конкурсе
Хор «Ливземе» на Международном 
фестивале хорового искусства в Санкт-
Петербурге и в конкурсе хоров и вокаль-
ных ансамблей занял 2-е место в категории 
смешанных хоров и духовной музыки. 

Возгорание в кинотеатре
Во время последнего киносеанса нача-
ло тлеть перекрытие между этажами зда-
ния кинотеатра. Возгорание было быстро 
ликвидировано. 

Принимают воспитанников 
До 30 августа Художественная школа при-
глашает ребят, желающих заниматься, 
подавать заявления. 

Совещание рабочей группы 
В Дигитальном центре состоялось сове-
щание рабочей группы «Балтийская инду-
стрия разработки игр – укрепляя регио-
нальное развитие». Обсуждалось развитие 
индустрии разработки игр. 

Конкурс продолжается
Летний фотоконкурс на тему «Летние при-
ключения малыша в Вентспилсе» продол-
жится до 6 сентября. Желающие могут при-
сылать фотографии малышей. 

Нужно ехать в Ригу
В больнице закончились квоты на посеще-
ние окулиста. Впредь пациентам за визит 
придется платить самим или отправляться 
ко врачу в Ригу. 

Два миллиона 
Фонд риска капитала «ZGI-4» инвестиро-
вал два миллиона евро в предприятие 
«HansaMatrix».

Понижены съезды для колясок 
В городе появился 41 новый пониженный 
съезд с тротуаров (пандус). 

Mузыкальный фестиваль 
В концертном зале «Латвия» на этой неде-
ле проходит Международный музыкаль-
ный фестиваль Алиды Ване. Будут прово-
диться концерты, мастер-классы и конкурс 
вокалистов. 

Гостили в Китае 
Tри студентки ВВШ побывали в лагере, 
который проходил в Китае. Лагерь орга-
низовало партнерское учреждение нашей 
высшей школы – Институт Конфуция. 

Выплачиваются пособия 
С 19 августа до 30 сентября Социальная 
служба выдает школьникам из малообеспе-
ченных семей пособие в размере 30 евро в 
виде карты на совершение покупок. 

Ремонтируют помещение 
В Парвентской основной школе отремонти-
рованы кабинеты домоводства для маль-
чиков. В свою очередь, в 1-й гимназии 
отремонтирован кабинет домоводства для 
девочек, оборудованы новые кабинеты 
физики и химии. В нескольких школах соз-
дается инфраструктура ИКТ. 

Организуют опрос
Социальная служба призывает вентспилчан 
участвовать в опросе о необходимости плат-
ной услуги «Уход в домашних условиях». 

Плавательный бассейн открыт 
После ремонта для посетителей вновь 
открыт большой бассейн Парка водных 
приключений. 

10-летний юбилей 
Исполняется 10 лет с тех пор, как в 
Приморский музей под открытым небом 
был доставлен дом Смилтниеку. 

• • •

На самом деле, у господина Лембергса очень хорошее чувство 
юмора. Возможно, юмор такой несколько чёрный, в основном ему 
самому понятный, но нельзя отрицать, посмеяться над судом и 
обществом он умеет.  Самая важная новость начала этой недели 
из здания суда только подтверждает это.  Представьте себе – ока-
зывается, что в Латвии нет адвокатов, которые были бы готовы 
надеть адвокатскую мантию и защищать мэра Вентспилса в самом 
известном судебном процессе в стране. Печально, не так ли?  И 
решение о назначении господину Лембергсу оплачиваемого госу-
дарством адвоката было бы венцом во всей этой, отнюдь не смеш-
ной комедии, которая называется «Суд над Лембергсом».  В этом 
случае за суд над мэром нашего города ко всему прочему плати-
ли бы налогоплательщики…  Весело, не так ли?  Логика понятная: 
хотите меня осудить, тогда сами и платите.  

Однако хорошее чувство юмора господина Лембергса и его оче-
редные попытки затянуть судебный процесс могут оказаться даже 
поучительными. Фактически, весь «процесс по делу Лембергса» 
уже по своей сути подобен, если можно так сказать, сборнику 
экзаменационных задач для неоконсервативного министерства, 
возглавляемого господином Бордансом: в конце концов, именно 
Министерство юстиции должно было просто принять и проанали-
зировать все произошедшие в рамках этого процесса действия и 
бездействия. Так как за эти более чем десять лет участники про-
цесса сделали всё, чтобы затягивать ход процесса (и последний 
эпизод с невозможностью найти адвоката – только «цветочки» 
во всей этой нескончаемой саге проволочек).  Найдены «дыры» 
в законодательстве, использованы врачи, клиники, медицинские 
диагнозы, пущены в ход и другие способы. И для Министерства 
юстиции этот судебный процесс как самый богатый урожай в 
настоящий «яблочный год» - остаётся только перелистывать стра-
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• Разработать дизайн рекламы по желанию клиента
• Подготовить и публиковать рекламные и информационные листы в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на портале “Ventspilnieks.lv”
По вопросам о расценках на рекламу и объявления, об изготовлении и 
размещении рекламы в газете и на портале “Ventspil nieks.lv” просим свя-
зываться с редакцией газеты. э-почта: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

АО «MECHPORT» 
приглашает 
на работу:
 Сварщиков
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, опыт работы.
- Предлагаем:  стабильную работу, социальные гарантии. 
Оплата – от 4.00 – 5.20 евро в час и премиальные за 
хорошую работу.
 Слесарей
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, желателен опыт работы.
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное  
рабочее время, оплата от 3.40 – 4.60 евро в час и 
премиальные за хорошую работу. 
 Подсобных рабочих для выполнения 
 вспомогательных работ.
-Требования к кандидату: образование – среднее  
или основное образование.
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное  
рабочее время, оплата от 3.40 EUR/ч.

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.lv  
до 31.08.2019.

В Вентспилсском порту в первые семь месяцев этого года было перевалено 13,377 
млн тонн грузов, что на 15,5% больше, чем за аналогичный период в прошлом году. 
Вентспилсский порт – единственный порт, где по-прежнему наблюдается рост грузоо-
борота по сравнению с прошлым годом, в то время как в двух других крупных портах 
– в Риге и в Лиепае – наблюдается негативная тенденция, свидетельствуют данные, 
опубликованные Министерством сообщения. Это также оказывает негативное влия-
ние на общий грузооборот в масштабе страны по сравнению с прошлым годом, кото-
рый и так в плане объёма был одним из самых скромных с момента восстановления 
независимости.  

В Вентспилсе в плюсах, в Риге и Лиепае – в минусах

В портах Латвии в целом за семь 
месяцев этого года перевалено 
37,293 млн тонн грузов, что на 
1,8% меньше, чем за аналогич-
ный период в прошлом году. В 

позиции лидера по-прежнему самый крупный 
порт – Рижский порт, который за семь меся-
цев этого года перевалил 18,699 млн тонн. 
Правда, это значительно меньше, чем в про-

шлом году – объём грузов сократился более 
чем на одну десятую часть или на 10,5%. На 
третьем месте был Лиепайский порт с 4,077 
млн тонн, что на 7,6% меньше, чем в преды-
дущем году. Оборот Вентспилсского порта на 
фоне других портов выглядит гораздо солид-
нее, однако соответствующий рост только 
немного демпфирует глубокое падение в яму 
оборота. 

Больше всего перевалено насыпных гру-
зов – 21,129 млн тонн (+2,3%). Количество 
переваленного угля составило 11,179 млн 
тонн (-0,1%), зерна и зернопродуктов пере-
валено 2,53 млн тонн (-12,7%), химиче-
ских насыпных грузов – 1,401 млн тонн 
(-9,6%), щепы – 1,117 млн тонн (+23,9%). 
Наливных грузов перевалено 8,396 млн 
тонн (-11%). Наибольшую часть составля-
ют нефтепродукты – 7,89 млн тонн (-11,3%). 
Генеральных грузов перевалено 7,768 млн 
тонн (-1,5%). Грузов в контейнерах пере-
валено 2,891 млн тонн (+1,7%), лесома-
териалов – 2,661 млн тонн (-1,4%), грузов 
“ro-ro” – 1,968 млн тонн (-3,8%), свидетель-
ствуют данные Министерства сообщения. 
Вентспилсский порт еще не опубликовал 
последние данные по сегментам с начала 
июня. 

В связи с запланированными профилактическими ремонтными 
работами в котельных, в жилых домах на левом берегу Венты в горо-
де Вентспилсе на четыре дня будет отключена подача горячей воды, 
предупреждает предприятие самоуправления «Ventspils siltums».

Четыре дня без горячей воды

Подача горячей воды будет 
отключена с 9 часов 26 августа до 
8 часов 30 августа. 

Как пояснил председатель 
правления предприятия Арнис 
Узарис, в настоящее время про-
водятся подготовительные рабо-
ты к новому отопительному сезо-

ну, поэтому в котельных произво-
дятся технические профилактиче-
ские ремонтные работы производ-
ственного оборудования, чтобы в 
отопительный сезон можно было 
обеспечить клиентам стабильную 
и непрерывную доступность услуг 
теплоснабжения. 



№. 31 (123)  23 авг уста 2019 года Актуально  /  3

 Окончание. Начало на 1 стр.

 Окончание. Начало на 1 стр.Ныне вентспилчанин, а в 1989 году еще 
рижанин К. В. вспоминает: «Тогда мы еще 
жили в Риге, в маленькой квартире – мы 
с женой, трое детей (младшему ребенку 
четыре года) и мой отец. Мы, взрослые, все 
были членами Народного фронта, знали, 
что руководство НФЛ организует огром-
ную акцию вместе с эстонцами и литовца-
ми 23 августа. Конечно, все должны были 
быть там. Сначала мы думали встать в 
ряд здесь же, в Риге, но утром назначенно-
го дня отец сказал, что в Риге будет много 
людей, поэтому лучше выехать из города 
или по Видземскому шоссе, или в сторону 
Елгавы или Бауски. Мы решили так и сде-
лать. Уже около четырех мы сели в наши 
старенькие «жигули» и поехали в сторо-
ну Елгавы. Остановились в одном, потом 
в другом месте. Начали собираться люди. 
Приезжали на машинах, какие у кого были, 
молодежь на велосипедах, были даже целые 
автобусы, больше всего из Курземе. В ожи-
дании люди стояли на обочине. Мы реши-
ли еще проехать, чтобы увидеть как можно 
больше. Вид был незабываемый, даже у 
отца в глазах стояли слезы. «Посмотрите, 

Это был наш путь! 

как много все же латышей! И никто ничего 
не может нам сделать!» – сказал он. Тогда 
мы оставили «жигули» в сторонке и остано-
вились. Отправились занимать свое место в 
Балтийском пути. Маленькая дочка задрема-
ла, и отец взял ее на руки, а когда мы вышли 
на дорогу, чтобы взяться за руки, она вос-
кликнула: «Я тоже хочу там стоять!» Встала, 
вытянула ручонки в обе стороны, одной 
взяла за руку отца, второй – меня. Я не забу-
ду этого никогда! Теперь дочь уже взрослая, 
сама мама, но этот момент много лет назад 
я помню до сих пор. Когда все закончилось, 
мы еще какое-то время задержались на обо-
чине вместе с еще парой семей – вроде бы 
чужие люди, но в тот день все были свои, мы 
все на Балтийском пути…» 

в должности), государство также обеспе-
чивает юридическую помощь, и если дело 
дошло до суда, то освобождает от судеб-
ных издержек в гражданском процессе и 
госпошлины в административном процессе. 
Осведомители могут получать консультации 
по защите своих прав, а также соответству-
ющее возмещение убытков или за нанесен-
ный моральный вред. 

Кто такой осведомитель? Это физиче-
ское лицо, в распоряжении которого имеется 
информация о возможном нарушении, кото-
рое может наносить вред интересам обще-
ства, к тому же, упомянутая информация 
получена при исполнении рабочих обязанно-
стей, и человек имеет основания считать, что 
она правдива. Сразу оговоримся, что, ска-
жем, подозрения соседа, будто «Янис вору-
ет, ведь иначе, будучи чиновником, невоз-
можно так хорошо жить», в данном случае 
не подойдут. Однако, например, наблюдение 
члена комиссии по закупкам, что «Янис про-
являет особый интерес к победе в конкурсе 
конкретного предприятия и всеми силами 
лоббирует его», станет достаточным основа-
нием, чтобы забить тревогу. 

Как забить тревогу и поднять вопрос о 
возможных незаконных действиях? Законом 
оговаривается, что можно использовать вну-
треннюю систему оповещения о противо-
правных действиях на своем рабочем месте 
(государственные и муниципальные учреж-
дения обязательно должны создавать тако-
вую, а частные предприятия – если число 
занятых превышает 50), можно обратить-
ся в компетентное учреждение (например, 
БПБК), в Контактный пункт осведомителей в 
Госканцелярии, а также делать это публично 
посредством медиа. Последний вариант осо-
бенно подходит в тех случаях, когда к сигналу 
никто не прислушивается и ничего не меняет-
ся длительное время. Нужно учитывать и то, 
что, поднимая тревогу публично, нельзя пре-
доставлять информацию, которая определя-
ется в нормативных актах как не подлежащая 
разглашению, а также необходимо соблюдать 
общие требования о защите данных. 

Вентспилчане уже несколько лет являют-
ся свидетелями того, как поднимается тре-
вога при посредничестве медиа. Депутаты 
оппозиции Вентспилсской думы непрерывно 
информируют общественность как о допу-
щенных в работе самоуправления нарушени-
ях, так и о таких безобразиях, как, например, 
подозрительные платежи самоуправления и 
его структурных подразделений «Агентству 
развития Вентспилса». Ненормальна ситуа-
ция, когда горожане платят «в общий котел» 

Несмотря на то, уровень зарегистрированной безработицы в городе Вентспилсе среди 
трудоспособного населения остаётся на уровне 3,9%, а число вентспилчан, официально 
оставшихся без работы, достиг нового рекорда, всё ещё существует серьёзная нехватка 
рабочей силы в строительной отрасли. Уже в течение нескольких недель в Вентспилсе 
доступны более 160 вакансий для специалистов различного профиля в строительной 
отрасли, свидетельствуют данные, опубликованные экономическим отделом самоу-
правления города Вентспилса. 

Обрати внимание. Услышь. Говори. 
При участии общества жизнь 
может измениться 

Один из показателей экономической активности жителей и уровня благосостояния – 
это рынок недвижимости. «Ventspilnieks.lv» изучила, что происходит на вентспилсском 
рынке недвижимости – сколько и какие квартиры сдают, снимают, и каково влияние на 
этот вопрос сезонности? Осведомитель имеет право бить 

тревогу особенно в случае следующих 
нарушений: 
• бездействие, халатность или использо-
вание служебного положения со стороны 
должностных лиц; 
• коррупция;
• мошенничество;
• разбазаривание финансовых средств 
или имущества со стороны публичной 
личности; 
• уклонение от уплаты налогов;
• угроза здоровью общественности;
• угроза безопасности продуктов;
• угроза безопасности строительства;
• угроза безопасности окружающей среды;
• угроза безопасности труда;
• угроза общественному порядку;
• нарушения прав человека;
• нарушения в сфере публичных закупок;
• нарушения в секторе рынка финансов 
и капитала;
• нарушения правовых норм, касающих-
ся конкуренции. 
Источник: статья 3-я Закона об осведомителях 

ФАКТЫ

Жилищный рынок Вентспилса. Что 
покупают, продают, сдают и снимают?

«В Вентспилсе востребованы 
участки земли под построй-
ку частных домов средней 
площадью от 1000 до 1700 
м2, к тому же, с ростом 

доходов семьи интересуются приобретени-
ем частных домов и квартир с большей пло-
щадью», – так в газете «Диенас бизнесс» 
ситуацию на рынке недвижимости в нашем 
городе в начале года прокомментировала 
Винета Вигупе, директор управления по руко-
водству портфелем недвижимого имущества 
ГАО «Государственное недвижимое имуще-
ство». Несмотря на то что число сделок в сег-
менте квартир и частных домов в прошлом 
году осталось неизменным, удельный вес 
проданных квартир в сделках с трехкомнат-
ными квартирами в Вентспилсе в 2018 году 
вырос более чем на 40%, причем достиг-
нут уровень максимальной цены – немногим 
более 900 евро за м2. Цены на такие кварти-
ры в 2018 году зарегистрированы в 2018 году 
в пределах от 15 000 eвро до 72 000 eвро, в 
среднем от 20 000 до 35 000 евро за кварти-
ру, за двухкомнатную квартиру – от 7500 евро 
до 30 000, в среднем от 10 000 до 18 000 евро 
за квартиру. По словам В. Вигупе, эти тенден-
ции, скорее всего, сохранятся. Что понятно, 
так как для роста цен на недвижимое иму-
щество необходим и рост спроса. Плохая 
новость в том, что, согласно официальным 
статистическим данным, число постоянных 
жителей в городе продолжает сокращаться 
в среднем на 500 человек в год. Свой нема-
лый вклад в сделки с недвижимостью вносят 
и наши соседи литовцы – учитывая то, что в 
Вентспилсе, являющемся курортом у моря, 
цены значительно более привлекательные, 
чем в Паланге, литовцы с удовольствием при-
обретают здесь квартиры, чтобы сдавать их в 
летний сезон. 

Предприимчивые соседи стали покупать 
здесь квартиры около 10 лет назад, и тогда 
они в среднем стоили немногим более пяти 
тысяч евро. Сегодня цена в три раза выше, 
но и она кажется литовцам достаточно низ-
кой. Однако, поскольку жилища покупают-
ся преимущественно для нужд отдыхающих 
летом, литовских предпринимателей интере-
сует недвижимость, за отопление которой в 
холодное время года не придется платить, 
то есть квартиры, в которых нет центрально-
го отопления. 

На портале ventspils.lt в августе можно 
найти 14 актуальных предложений снять 
квартиру или дом. Цены колеблются от 50 
евро в сутки (за однокомнатную кварти-

ру площадью 28 м2) до 120 евро в сутки 
за трехкомнатные апартаменты или дом в 
Сталдзене, пригодный для проживания 8 
человек. 

Достаточно и предложений краткосрочной 
аренды на портале ss.com, где в середине 
августа можно было найти более 60 акту-
альных предложений, и диапазон цен очень 
широк – от 10 до 75 евро в сутки. 

Достаточно и предложений об аренде 
жилья на более длительный срок. В середи-
не августа на ss.com имелось 16 актуальных 
предложений. Однокомнатная квартира стоит 
в среднем 130 евро в месяц (плюс коммуналь-
ные платежи), стоимость аренды двухкомнат-
ной квартиры зависит от места расположе-
ния и степени ее благоустроенности – от 150 
до 350 евро в месяц, а трехкомнатную квар-
тиру возможно арендовать, заплатив от 200 
до 500 eвро в месяц. Доступна также четы-
рехкомнатная квартира за 250 eвро в месяц. 
Очевидно, что спектр предложений очень 
широк. Пожелание снять квартиру выражено 
в 16 объявлениях. Чаще всего люди интере-
суются двухкомнатными квартирами. 

В свою очередь, на продажу лишь на этом 
портале в середине августа было выстав-
лено 85 квартир. Из них 29 однокомнатных 
(от 4000 до 25 000 евро), 37 двухкомнатных 
(6390–57 900 евро), 13 трехкомнатных (18 
000–69 000 евро), 5 четырехкомнатных (30 
000–58 500 евро) и одна пятикомнатная квар-
тира (90 000 евро). Все квартиры выставле-
ны на продажу в течение последних полуто-
ра месяцев, цена зависит от местоположе-
ния квартиры и уровня благоустроенности. 
С покупателями ситуация более интересная. 
Например, в одном из объявлений говорит-
ся, что покупают 1-, 2-, 3-, 4-комнатные квар-
тиры, оплата сразу, имеются объявления от 
8 физических лиц, и интерес к приобретению 
квартир демонстрирует Агентство недвижи-
мой собственности «Ventspils “Saules Nami”», 
а также «All invest Real estate», которая ука-
зывает, что «покупает и берет на реализацию 
1-, 2-, 3-, 4-, 5-комнатные квартиры. В любом 
районе, в любом состоянии. Можно с долга-
ми и отягощением». 

«Ventspilnieks.lv» изучила лишь объявле-
ния, размещенные на крупнейшем порта-
ле, но тенденция очевидна. На рынке жилья 
предложение пока превышает спрос, а лето, 
как обычно это бывает в курортных городах, 
для владельцев квартир – самая горячая 
пора. Это, в свою очередь, говорит о том, 
что Вентспилс как курорт достаточно при-
влекателен. 

Число безработных уже меньше 800; по-прежнему 
большая нехватка рабочих рук в строительстве

В течение недели число официаль-
но зарегистрированных безработ-
ных трудоспособного возраста 
достиг новой низшей точки, к тому 
же оно упало ниже восьмисот – 

без работы на этой неделе зарегистрирова-
ны 798 вентспилчан. Это самое низкое число 
с 2008 года, когда во всей Европе царил эко-
номический кризис, и это остро почувствова-
ли и в Латвии. 

На этой неделе в базе данных вентспилс-
ского филиала Государственного агент-
ства занятости была доступна 361 вакан-
сия, однако львиную долю составляет сек-
тор строительства – доступны более 160 
вакансий по специальностям с по меньшей 
мере десятью свободными рабочими места-
ми. Общее число вакансий, доступных в 
строительстве, ещё больше. По-прежнему 
доступны 55 свободных рабочих мест для 
бетонщиков, также требуются 35 монтажни-

ков строительных конструкций, 20 арматур-
щиков, 18 строителей зданий, по 10 инжене-
ров-проектировщиков, плотников, монтажни-
ков металлических строительных конструк-
ций и инженеров-строителей.   

Также требуются газосварщики и сварщи-
ки ручной дуговой сварки – в каждой специ-
альности по 10 свободных рабочих мест. 
Есть работа и для 15 водителей автомоби-
лей. По остальным 67 профессиям, по кото-
рым в целом есть 139 вакансий, имеется 
девять и меньше свободных рабочих мест 
по каждой, особенно в отрасли образования 
и промышленной отрасли.  

Всего среди республиканских городов лиде-
ром по-прежнему является Валмиера, где уро-
вень безработицы в границах 3,1%. Затем сле-
дует Рига с   3,2%, следом Юрмала и Елгава с 
соответственно 3,6% и 3,7%. За Вентспилсом 
следует Екабпилс (4,8%), Лиепая (5,3%), 
Даугавпилс (6,6%) и Резекне (8,5%). 

– бюджет самоуправления свои налоги, а 
часть из них в весьма значительном объеме 
утекает в «Агентство развития Вентспилса», 
которое, в свою очередь, каждый год выпла-
чивает руководителю самоуправления в 
виде зарплаты приблизительно четвертую 
часть из своих доходов – более 90 тысяч 
евро, или, как в свое время подсчитала пере-
дача ЛТВ «de Facto», 225 евро в день.   

Это хороший пример того, как из-за бездей-
ствия ответственных институций приходится 
использовать предоставляемую Законом об 
осведомителях возможность информировать 
общественность при посредничестве медиа. 
Так как какие бы отговорки об «установлен-
ной зарплате членов общества» ни звуча-
ли от руководителя самоуправления, кото-
рому выплачивается щедрое вознагражде-
ние, в упомянутое общество вкладываются 
значительные средства самоуправления и 
его предприятий. Другими словами, сред-
ства, которые должны быть использованы 
на благо всего общества, а не для поднятия 
уровня жизни одного человека. 

Мы, каждый в отдельности и общество в 
целом, должны четко осознать, что, не раз-
глашая и смиряясь, мы не делаем ниче-
го, чтобы улучшить качество нашей жизни 
и самим жить лучше. Своим молчанием 
мы становимся сопричастны происходящим 
беззакониям. Поэтому – Обрати внимание. 
Услышь. Говори. 
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Спокойно и творчески

Но толь -
ко с 
у х о -
д о м 
н а 

заслуженный отдых Велта 
при поддержке близких 
нашла возможность выпол-
нить намеченную и всем 
сердцем желанную работу: 
предложить людям собран-
ное ею на эти темы и хра-
нящееся в уме, а также най-
денное в архивах в виде 
шести книг и одного манус-
крипта. Как своеобразное 
и полное уважения посвя-
щение прошлым и буду-
щим поколениям Попеской 
волости. За это и осталь-
ной вклад в течение всей 
жизни в общественную 
жизнь и развитие волости 
она в 100-летие Латвийской 
Республики получила благо-
дарность, которая подписа-
на очень просто и сердеч-

но – “Popes pagasta ļaudis” 
(«Люди Попеской волости»). 
С дополнением, что «самые 
лучшие и самые красивые 
вещи в мире… нужно чув-
ствовать сердцем». Таким 
образом получив подтверж-
дение тому, что признание и 
симпатию своей выражают 
именно свои.   

С АУРОЙ ИСТОКОВ 
ЖИЗНИ 

Хотя главная часть тру-
довой жизни Велты про-
шла в вентспилсской сто-
роне, она никогда не теря-
ла связь со своим родным 
домом «Пенини» глубоко 
в лесах Топциемса. Когда-
то «Пенини» был запущен-
ный наёмный дом местно-
го поместья, и деду Велты 
Фридриху Патровичсу вме-
сте с женой Катриней и 

Сегодня, когда выходит номер нашей газеты, три Балтийских государства отмечают 
30-ю годовщину БАЛТИЙСКОГО ПУТИ. Это, конечно, было в незабываемом 1989 году, 
в начале кульминационного этапа третьей Атмоды. Почему именно 23 августа 1989 
года? Потому что тогда исполнилось полвека одному из самых позорных фактов в 
истории ХХ века – подписанию так называемого пакта Молотова–Риббентропа (на 
самом деле Сталина–Гитлера) (вместе с секретными приложениями). Несколько 
росчерков пера кровавых диктаторов решили судьбу многих государств и миллионов 
человек, одним взмахом руки было стерто их право на жизнь и свободу. Это было 
восемьдесят лет назад. 

все права! 
Таков был Балтийский путь. Если взглянуть на собы-

тия с сегодняшней точки зрения, организаторы этой акции 
совершили невозможное. Тогда не было ни компьютеров, ни 
интернета, ни мобильных телефонов. Вся связь при помо-
щи сети стационарных телефонов; связь была плохой, к 
тому же, тогда намеренно осуществлялись помехи. И тем не 

С сомнительного 
потенциального создателя 
ветряного парка взыскана 
половина от 2,13 млн евро

Обрати внимание. 
Услышь. Говори. 
При участии общества 
жизнь может измениться 

З адумывались ли 
мы, какие убыт-
ки государству 
в целом, а зна-
чит, и нам, жите-

лям этого государства, при-
носят различные коррупци-
онные действия, беззако-
ние в сфере строительства 
или общественных заку-
пок, здравоохранении, кон-
троле за качеством продук-
тов, в вопросах окружаю-
щей среды и многом дру-
гом? К сожалению, так пове-
лось, что люди о подобных 
деяниях редко и неохотно 
оповещают ответственные 
институции. Одна из при-
чин – заблуждение, будто 
осведомление относитель-
но незаконных действий или 
расхищения государствен-
ных средств – это «стука-
чество». Вторая причина 
– боязнь мести со сторо-
ны высоких должностных 
лиц. Ни для кого не секрет, 
что наделенный властью 
недобросовестный человек 
может как следует испортить 
жизнь, и увольнение – «цве-
точки» по сравнению с теми 
неприятностями, которых 
можно ожидать. Например, 
подсчеты Европейской 
комиссии свидетельствуют 
о том, что лишь в сфере 
публичных закупок по при-
чине недостаточной защи-
ты осведомителей ежегод-
но теряются от 5,8 до 9,6 

млрд евро. Сколько теряет 
Латвия, неизвестно, одна-
ко, после получивших огла-
ску скандалов с нечестными 
закупками можно сделать 
вывод, что размеры потерь 
могут исчисляться многими 
миллионами.  

Конечно, уже существу-
ют возможности проинфор-
мировать анонимно, или 
так называемые телефоны 
доверия, работники учреж-
дений в конкретных отрас-
лях обязаны информиро-
вать – это сфера защиты 
прав детей, охрана окружаю-
щей среды, предотвращение 
легализации средств, полу-
ченных преступным путем, 
и т. п. Однако с приняти-
ем Закона об осведомителях 
поставлена точка в вопросе 
о мести должностных лиц 
или влиятельных людей, 
так как законом установ-
лены конкретные гарантии 
безопасности. Каковы они? 
Во-первых, защита идентич-
ности. Никто не имеет права 
сообщить обвиняемому в 
незаконных действиях лицу, 
кто именно является осве-
домителем. Закон гаранти-
рует также защиту от неже-
лательных последствий, воз-
никших в связи с тем, что 
лицо являлось осведомите-
лем (например, защиту от 
увольнения или понижения 

Министерство окружающей среды и регионального раз-
вития (VARAM) наконец получило от ООО «Winergy», 
которое собиралось реализовать в Вентспилсском 
крае (Попе) проект развития ветряного парка, полови-
ну от назначенной судом суммы в размере 2,13 млн 
евро. Государство пытается вернуть средства в течение 
нескольких лет. К тому же, это предприятие с сентября 
2016 года является собственностью общества управле-
ния вкладами «PNB Asset Management», которое входит 
в состав группы проблемного «PNB banka». Как извест-
но, в конце прошлой недели Комиссия рынка финансов 
и капитала (КРФК) прекратила деятельность данного 
банка в Латвии. 

А д м и н и с т р а -
тивный окруж-
ной суд свое 
решение по 
упомянутому 

делу провозгласил уже два 
года назад, однако пред-
приятие высказало воз-
ражения и подало касса-
ционную жалобу. Деньги, 
которые должны быть воз-
вращены, – это средства 
Финансового инструмента 
климатических изменений 
VARAM. 

Все началось осе-
нью 2011 года, когда был 
заключен трехсторонний 
договор между VARAM, 
ООО «Winergy» и ООО 
«Vides investīciju fonds». 
Проект договора предпола-
гал создание в Попеской 
волости, на лугу Платенес, 
ветряного парка, а финан-
сирование планировалось 
на приобретение техно-
логий ветряных электро-
станций и ввод для про-
изводства электроэнергии. 
Договор предполагал, что 
VARAM может разорвать 
его, если на то имеются 
основания, и потребовать 
возврата средств. 

В 2013 году началась 
кульминация спора. VARAM 

потребовал разорвать 
договор, обосновывая свое 
требование нарушениями 
договора со стороны ООО 
«Winergy». Одной из суще-
ственных причин, если 
не самой существенной, 
стало то, что в отношении 
ООО «Winergy» был начат 
процесс неплатежеспо-
собности, что, как отмети-
ли в министерстве, исклю-
чало любую возможность 
претендовать на выпла-
ту средств Финансового 
инструмента климатиче-
ских изменений. В суд с 
заявлением о том, чтобы 
обязать ООО «Winergy» 
вернуть полученные сред-
ства, VARAM обратилось в 
марте 2014 года, и суд этот 
иск удовлетворил. 

Однако предприя-
тие подало кассацион-
ную жалобу. Суд ее откло-
нил. Верховный суд, поми-
мо прочего, признал, что 
в момент прекращения 
договора существовал 
ряд обстоятельств, кото-
рый свидетельствовал о 
том, что у ООО «Winergy» 
имеются финансовые 
трудности и предприятие  

Рынок жилья 
в Вентспилсе

Кладбищенские 
рассказы 
Вентспилса – 2

Опасные 
эксперименты 
детей

Адвокаты не 
хотят помогать 
Лембергсу

Пока еще мы живем в режиме, к которому привыкли 
за долгие годы, где царят конкурсы, в которых ранее 
обо всем договорились, произвол должностных лиц, 
коррупция, зарплата «в конверте» и другие «преле-
сти» расхищенного государства. Однако с 1 мая этого 
года, когда в силу вступил Закон об осведомителях 
(Trauksmes celšanas likums), каждый в состоянии изме-
нить ситуацию или предотвратить нарушение прежде, 
чем нанесен вред интересам общества. 
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Это был наш путь! 

менее, это удалось. Миллионы жителей Балтии, рука об руку, 
от Таллинна через Ригу до Вильнюса. Флаги, цветы, нацио-
нальные костюмы и радиоаппараты, песни, слезы, старички 
и малыши в колясках – на протяжении сотен, сотен и сотен 
километров. Мир должен был это увидеть, и он увидел. О днако тридцать лет назад часы истории пока-

зывали другое время. Как давным-давно писал 
Райнис: «Ты можешь сломить нас, щепой раз-
метать — Достигнем мы дали, где солнцу вста-
вать!» Согбенные народы, которые пытались 

сломить, выпрямили спину и показали всему миру, что креп-
кий дух Латвии (Литвы, Эстонии) жив и требует вернуть ему 
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Существует хорошо 
известное, хотя и проти-
воречивое мнение, что 
многие люди не могут в 
своей жизни выполнять 
работу, которая им по 
сердцу. Зато за это время 
они накапливают ду-
шевные и материальные 
ресурсы, чтобы в годы 
заслуженного отдыха де-
лать то, что им действи-
тельно нравится.   
Учительнице латышского 
языка Велте Акмене в 
этом плане действительно повезло – для неё много-
летняя работа с детьми в Таргальской основной 
школе не была обременительной, а полной творче-
ства повседневной жизнью, в которой хватало ме-
ста и полезному для работы увлечению – краеведе-
нию и изучению богатства сочного диалекта родной 
Попеской волости. Одновременно она интересова-
лась и пользователями этого яркого языка (в том 
числе своими предками), и местами их проживания 
на протяжении столетий и в наши дни.  
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В своём доме со свои-
ми духовными детьми.


